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Regionfullmäktige   
 
Tid och plats 09:00-16.00, Expohallen, Munken, Timmernabbsvägen 2, Mönsterås 
Beslutande 
 

Jonas Erlandsson (S), ordförande 
Anders Andersson (KD), vice ordförande 
Angelica Katsanidou (S) 
Per Wimarsson (S) 
Malin Wimmerström (S) 
Marcus Fridlund (S), ersättare för Åke Jägerö (S) 
Rosie Folkesson (S) 
Mattias Wärnsberg (S) 
Cecilia Hammar (S) 
Peter Vretlund (S) 
Lejla Radovic (S) 
Elin Sejnehed (S) 
Per Adolfsson (S), ersättare för Martina Aronsson (S) 
Maria Ixcot Nilsson (S) 
Henrik Nilsson Bokor (S) §§ 5-49 
Mattias Adolfson (S) 
Malin Anell (S) 
Anders Henriksson (S) 
Ing-Marie Karlsson (S), ersättare för Pia Edin (S) 
Sara-Lisa Ekdahl (S) 
Marie Fransson (S) 
Mårten Ekblad (S), ersättare för Lasse Johansson (S) 
Ilko Corkovic (S) 
Per-Olof Johansson (S) 
Kristina Sjöström (S) 
Karin Helmersson (C) 
Jörgen Olsson (C), ersättare för Joachim Starck (C) 
Magnus Danlid (C) 
Mahmoud Al Mokdad (C) 
Anna Lundgren (C) 
Emmy Ahlstedt (C) 
Lena Granath (V) 
Daniel Ståhl (V) 
Jonny Andersson (V) 
Jan Martinsson (V), ersättare för Gylfi Saemundsson (V) 
Sara Kånåhols (V) 
Malin Sjölander (M) 
Emil Jörgensen (M), ersättare för Elin Sjölander Landerdahl (M) 
Åsa Ottosson (M) 
Robin Hanzl (M) 
Magnus Hultman (M), ersättare för Lennart Hellström (M) 
Pär-Gustav Johansson (M) 
Daniel Lindvall (M) 
Sven Sparavec (M) 
Emma Lilliehorn (M) 
Monica Ljungdahl (M) 
Carl Dahlin (M) 
Eila Medin (M) 
Jimmy Loord (KD) 
Maud Ärlebrant (KD) 
Ola Hammarbäck (KD), ersättare för Gudrun Brunegård (KD) 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
Margreth Johansson (KD) 
Tyra Graaf (KD), ersättare för Arne Sjöberg (KD) §§ 1–36 
Madeleine Rosenqvist (KD), ersättare för Arne Sjöberg (KD) §§ 37–49 
Marwin Johansson (KD) 
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 Martin Kirchberg (SD) 
Bo Karlsson (SD) 
Leif Gustavsson (SD) 
Erik Arvidsson (SD) 
Anne-Marie Norrman (SD) 
Anni Juhl Nielsen (SD) 
Sune Olsson (SD), ersättare för Michael Erlandsson (SD) 
Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
Claus Zaar (SD) 
Göran Gustafsson (SD) 
Petra Gustavsson (SD) 
Göran Bågenholm (SD) 
 

Övriga närvarande Carl-Viktor Svensson (KD), regionråd 
Ingeborg Eriksson, regiondirektör 
Yvonne Hagberg, Region Kalmar läns revisorer 
Johanna Schelin, hållbarhetschef § 4 
Helena Berglund, beredskapsplanerare § 4 
Louise Johansson, handläggare civilt försvar inriktning hälso- och sjukvård § 4 
Martin Torudd, strateg RSA och kontinuitet § 4 
Johan Jarl, regionsekreterare 

   

Justering Sker digitalt. 
 
 
Paragrafer 1–49  

 
  

Ordförande Jonas Erlandsson (S) 
 

 

Justerare Daniel Ståhl (V) Lillemor Marcus Jonsson (SD)  
  
Sekreterare Johan Jarl 
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§ 1  Ärendenummer RS 2024/12 

Godkännande av föredragningslistan 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner föredragningslistan med redovisade ändringar. 
Beslutet är enhälligt. 

Förslag 
Ordförande föreslår att följande extra ärenden läggs till föredragningslistan: 

• Val av ersättare i kollektivtrafiknämnden (RS 2024/395). 

• Val av ersättare i patientnämnden (RS 2024/390). 

• Val av auktoriserad revisor till Alvar och Berta Löttigers fond för 
reumatiskt sjuka i norra Kalmar län (RS 2024/400). 

Följande ärende utgår: 

• Val av ersättare i patientnämnden (RS 2023/1716). 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige att godkänna 
föredragningslistan med ordförandes förslag till ändringar. 
Beslutet är enhälligt. 
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§ 2  Ärendenummer RS 2024/12 

Val av justerare 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Daniel Ståhl (V) och Lillemor Marcus Jonsson (SD) 
att tillsammans med ordförande justera mötets protokoll. 

4Comfact Signature Referensnummer: 1742745



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-03-07 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 3  Ärendenummer RS 2024/457 

Interpellationer och frågor 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att interpellationer och frågor får ställas. 

Bakgrund 
Inför mötet har följande interpellationer inkommit: 

1. Hur bekämpas välfärdsbrott i Region Kalmar län, ställd av Claus 
Zaar (SD) (RS 2024/139). 

2. Vad gör du för att stärka personalens skydd mot hot och våld från 
aggressiva patienter, anhöriga och utomstående, ställd av Bo 
Karlsson (SD) (RS 2024/140). 

3. Utöka kulturutbudet, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 2024/214). 
4. Står regionmajoriteten faktiskt bakom Kalmar Öland Airport, ställd 

av Malin Sjölander (M) (RS 2024/340). 
5. Är du beredd att öka regionens flexibla kompetens, ställd av Claus 

Zaar (SD) (RS 2024/343). 
6. Vem tar ansvar för kommunikation mellan region-kommun-

näringsliv, ställd av Robin Hanzl (M) (RS 2024/352). 
7. Betalningsalternativ vid sjukhusparkeringarna, ställd av Chatrine 

Pålsson Ahlgren (KD) (RS 2024/355). 
8. Sjukvården för de mest sköra äldre, ställd av Margreth Johansson 

(KD) (RS 2024/371). 
9. Hur hanterar regionmajoriteten eventuella brister i utfasningen av 

hyrbemanningen, ställd av Emma Lilliehorn (M) (RS 2024/370). 
10. Vad gör majoriteten åt de ökade väntetiderna för ambulans, ställd av 

Jimmy Loord (KD) (RS 2024/374). 
11. Hur mycket pengar ska Ibn Rushd få utbetalat från Regionen innan 

Folkbildningsrådets granskning är avslutad, ställd av Daniel Lindvall 
(M) (RS 2024/2024/375). 

--- 
Följande frågor har inkommit: 

1. Finansiering av nära vård, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 2024/215). 
2. Bastjänstgöring som täcker hela Kalmar län, ställd av Åsa Ottosson 

(M) (RS 2024/369). 
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--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige att 
interpellationerna och frågorna får ställas. 
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§ 4  Ärendenummer RS 2024/91 

Region Kalmar läns beredskapsarbete 
Information om Region Kalmar läns beredskapsarbete redovisas. 
--- 

Föredragande 
Johanna Schelin, hållbarhetschef 
Helena Berglund, beredskapsplanerare 
Louise Johansson, handläggare civilt försvar inriktning hälso- och sjukvård 
Martin Torudd, strateg RSA och kontinuitet 
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§ 5  Ärendenummer RS 2024/91 

Information från revisorerna 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar informationen till protokollet. 

Bakgrund 
Regionens revisorer informerar regionfullmäktige om resultatet av 
granskning av uppskjuten vård i Region Kalmar län. 
--- 

Föredragande 
Yvonne Hagberg, Region Kalmar läns revisorer. 
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§ 6  Ärendenummer RS 2023/213 

Svar på medborgarförslag om bidrag till 
cancerpatienter för antingen peruk eller lösögonfransar 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om bidrag peruk med mera, 
med redovisat yttrande. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om möjlighet för 
cancerpatienter att få bidrag för lösögonfransar, samt att få möjlighet att 
välja mellan bidrag för antingen peruk eller lösögonfransar. 
Yttrande 
Regionfullmäktige har beslutat om riktlinje för hjälpmedelsförskrivning i 
Kalmar län. Av riktlinjen framgår det att regionen lämnar bidrag till 
förskrivning av bland annat peruk, turban och lösögonfransar. Bidraget ska 
täcka en del av den faktiska kostnaden som hårersättning och tillkommande 
arbetsinsatser medför. Bidraget är begränsat och uppdelat i tre nivåer. 
Brukarens behov (medicinska, psykiska) avgör bidragsnivå. Förskrivaren 
avgör vilka behov som föreligger samt vilken bidragsnivå som är aktuell. 
Bidrag kan ges antingen till hårersättning eller turban/hårsjal, om 
förskrivaren anser att det finns ett behov. Patienten väljer det som passar hen 
bäst. 
Av riktlinjen följer att möjligheten att förskriva lösögonfransar är begränsad 
till diagnosen alopecia areata – totalis. 
Region Kalmar län har valt att erbjuda bidrag för diagnosen alopecia areata – 
totalis. som innebär bestående förlust av allt huvud- och ansiktshår på grund 
av en autoimmun sjukdom. För tillfälliga behov har marknaden utvecklats 
och det finns nu möjligheter att på enkelt införskaffa dessa produkter på egen 
hand. 
Den 13 september 2023 återremitterade regionstyrelsen ärendet, i syfte att 
beräkna merkostnaden det skulle innebära för Region Kalmar län att bifalla 
medborgarförslaget. 
År 2022 uppgick kostnaden för bidrag till lösögonfransar till 10 000 kr. 
Utökas målgruppen enligt förslaget kommer Region Kalmar läns kostnad för 
detta bidrag att uppgå till cirka 1 010 000 kronor per år om alla berättigade 
patienter nyttjar möjligheten. 
Merkostnaden för bidrag till lösögonfransar blir då 1 000 000 kronor. 

9Comfact Signature Referensnummer: 1742745



Region Kalmar län 
Datum 
2024-03-07 

 
 

 

 

Mot bakgrund av ovanstående föreslås regionfullmäktige besvara det 
inkomna medborgarförslaget med redovisat yttrande. 
--- 
Regionstyrelsen § 25 den 1 februari 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om bidrag peruk med 
mera, med redovisat yttrande”. 

Överläggning 
Under överläggningen deltar förslagsställaren och presenterar sitt förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 25 den 1 februari 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 6 december 2023. 
3. Medborgarförslag om bidrag till peruk med mera. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
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§ 7  Ärendenummer RS 2023/1417 

Svar på medborgarförslag om avgiftsfri screening av 
aorta för 65-åriga män 

Beslut 
Regionfullmäktige bifaller medborgarförslag om avgiftsfri screening av 
aorta för 65-åriga män. Förslaget inarbetas i kommande regionplan. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att screening av 
aorta för 65-åriga män ska vara avgiftsfri. 
Yttrande 

Screeningundersökning av aorta erbjuds idag för samtliga 65-åriga män som 
är folkbokförda i Region Kalmar län. Undersökningen genomförs endast i 
Oskarshamn och kostar idag 100 kr. Cirka 1 500 personer per år genomför 
dessa undersökningar vilket innebär att i stort sett samtliga som erbjuds 
undersökningen också genomgår den. 
Screeningundersökning av aorta för 65-åriga män rekommenderas av 
Socialstyrelsen. Alla andra screeningundersökningar inom hälso- och 
sjukvården som rekommenderas av Socialstyrelsen erbjuds idag avgiftsfritt 
för Region Kalmar läns medborgare. Det saknas medicinska skäl att göra 
skillnad på dessa undersökningar jämfört med de andra av Socialstyrelsen 
rekommenderade screeningundersökningarna. Även jämställdhetsskäl talar i 
riktning för att anta medborgarförslaget. 
Region Kalmar län har genom regionplan 2024–2026 nyligen fastställt 
patientavgifterna för 2024. En ändring av patientavgifterna görs i samband 
med ordinarie budgetprocess. Region Kalmar län välkomnar därför förslaget 
och tar med sig det till nästa års regionplan för införande 2025. 
Att införa avgiftsfri aortascreening beräknas innebära en minskning av 
intäkter med drygt 150 000 kr under 2025, med en utveckling där 
minskningen beräknas uppgå till ca 170 000 kr år 2030. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 26 den 1 februari 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige bifaller medborgarförslag om avgiftsfri screening av 
aorta för 65-åriga män. Förslaget inarbetas i kommande regionplan”. 

Överläggning 
Förslagsställaren har inbjudits till överläggningarna och avböjt att medverka. 
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--- 
Mattias Adolfson (S) föreslår att regionfullmäktige ska besluta enligt 
regionstyrelsens förslag. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt Mattias 
Adolfsons (S) förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 26 den 1 januari 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 28 december 2023. 
3. Medborgarförslag om avgiftsfri screening av aorta av 65-åriga män. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
  Regionstyrelsens plan- och budgetberedning 

Planeringsdirektör 
Hälso- och sjukvårdsdirektör 

  Ekonomidirektör 
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§ 8  Ärendenummer RS 2023/1359 

Svar på medborgarförslag om avgift för 
ambulansbesök som inte leder till transport till 
vårdinrättning samt avgift för barn och ungdomar 

Beslut 
Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om avgift för 
ambulansbesök som inte leder till transport till vårdinrättning, med redovisat 
yttrande. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att införa avgift för 
ambulansbesök som inte leder till transport till vårdinrättning. 
Yttrande 

Regionfullmäktige har den 22-23 november 2023 infört en avgift för 
ambulansutryckning där vård sker på plats utan att patienten medförs till 
vårdinrättning. Avgiften motsvarar ordinarie avgift för öppenvårdsbesök och 
därmed även avgiften för besök vid akutmottagning. Avgiften gäller från och 
med 1 januari 2024. Vad som efterfrågas i medborgarförslaget är därmed 
infört. 
I medborgarförslaget framförs även förslag att se över regelverket för barn 
och ungdomar. Barn och ungdomar har fri sjukvård i Region Kalmar län. Så 
som medborgarförslaget får förstås, föreslås det att införa avgift för dessa 
med undantag för exempelvis vissa kroniskt sjuka barn och barn- och 
ungdomspsykiatrin. 
En översyn av samtliga patientavgifter görs varje år i samband med att 
regionplanen samt taxor och avgifter antas. I nuläget är det inte aktuellt att 
återinföra avgift för barn och ungdomar. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 27 den 1 februari 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige besvarar medborgarförslaget om avgift för 
ambulansbesök som inte leder till transport till vårdinrättning, med redovisat 
yttrande”. 
--- 

Överläggning 
Förslagsställarna har inbjudits till överläggningarna och avböjt att medverka. 
--- 
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Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 27 den 1 februari 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 29 november 2023. 
3. Medborgarförslag - Inför avgift för ambulansbesök som inte leder till 

transport till vårdinrättning. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställarna 
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§ 9  Ärendenummer RS 2023/995 

Svar på medborgarförslag om tre månaders gratis 
kollektivtrafikbiljett till nyinflyttade 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget om tre månaders 
gratis kollektivtrafikkort för nyinflyttade. 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit till Region Kalmar län med förslag om 
att alla nyinflyttade ska erbjudas tre månaders gratis kollektivtrafik, en 
åtgärd i linje med en fossilfri region 2030. Förslaget ska möjliggöra för nya 
vanor, ge berörda en chans att vänja sig vid ett liv utan starkt bilberoende det 
vill säga ett skapande av varaktiga beteendeförändringar. 

Yttrande 
Region Kalmar län, via Kalmar länstrafik, hälsar idag alla nyinflyttade 
välkomna genom att erbjuda en värdekod på 100 kronor att använda i den 
allmänna kollektivtrafiken. Syftet med erbjudandet om en kostnadsfri 
provperiod, är en förhoppning om att den eller de nyinflyttade ska uppleva 
att kollektivtrafiken både underlättar, berikar och utvecklar regionen.  Under 
2022 hade Kalmar län cirka 8000 inflyttade varav hälften av dessa med en 
tillhörighet till Kalmar kommun. 
För att nå målet om ett minskat klimatutsläpp från inrikes transporter med 70 
procent till år 2030, krävs politiska beslut som bidrar till en ökad 
transporteffektivitet. 
Kollektivtrafiken spelar en avgörande roll för att Sverige ska lyckas bli 
transporteffektivt. Trafikverket har beräknat att nuvarande policyers och 
beslut, i kombination med en teknikutveckling, inte är tillräckligt för att nå 
de transportpolitiska målen avseende utsläppsnivåer, och då för att motverka 
negativa effekter från ett ökat trafikarbete. För att nå målen så krävs mer än 
att minska utsläppen från våra fordon, vi behöver därtill få en omställning till 
ett mer transporteffektivt samhälle. 
Genom en överflyttning från att resa med bil till att resa med 
kollektivtrafiken det vill säga mer energieffektivt, hållbart och yteffektivt är 
man med och bidrar till att klimatmålen uppnås. 
Forskning visar att människor är som mest mottagliga för att göra 
livstidsförändringar i samband med andra större förändringar, exemplifierat 
med ett bostadsbyte eller en förändrad arbetsplats. 
I en rapport från IVL Svenska Miljöinstitutet framgår att människor i största 
allmänhet väljer det som är enklast. För att få människor att frivilligt bryta 
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ett beteende måste det nya alternativet kännas enklare, bra i förändringen är 
att just erbjuda en provperiod, gärna under guidning. Tiden att förändra ett 
beteende är en avgörande faktor, efter bara några veckor skapas nya vanor 
som allt som oftast blir bestående. 
I en nationell omvärldsbevakning framkommer att just prova på kampanjer 
är vanligt förekommande hos landets trafikhuvudmän. Resultatet av 
desamma visar på att det blir fler och fler som går över till ett hållbart 
resande och att insatserna från trafikhuvudmännen alltså lönar sig på sikt. 
Tidigare erfarenheter visar på att cirka 25 procent av alla nyinflyttade nyttjar 
kampanjerna. 
Kalmar länstrafik har påbörjat ett arbete med att revidera det idag befintliga 
prova på erbjudandet för de som är nyinflyttade till länet. Arbetet tar stöd i 
forskningen som beskrivs ovan samt erfarenheterna från andra län. 
Föreliggande medborgarförslag om en gratis period om tre månader bedöms 
dock vara för lång, det är en längre period än vad som bedöms krävas för att 
den potentiella kunden ska kunna få en inblick i vad kollektivtrafiken har att 
erbjuda. En gratisperiod på tre månader skulle uppskattat kunna innebära ett 
tillfälligt intäktstapp på knappt 900 000 tusen kronor enligt statistik baserade 
på andra läns prova på kampanjer. 
--- 
Kollektivtrafiknämnden beslutade § 10 den 18 januari 2024 att föreslå 
regionfullmäktige att avslå medborgarförslaget. 
Regionstyrelsen lämnade § 28 den 1 februari 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige beslutar att avslå medborgarförslaget om tre månaders 
gratis kollektivtrafikkort för nyinflyttade”. 

Överläggning 
Förslagsställaren har inbjudits till överläggningarna och avböjt att medverka. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag.  

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 28 den 1 februari 2024. 
2. Protokollsutdrag från kollektivtrafiknämnden § 10 den 18 januari 2024. 
3. Tjänsteskrivelse daterad den 11 december 2023. 
4. Medborgarförslag om att nyinflyttade ska få ett tre månaders gratis 

kollektivtrafikkort. 
 
Protokollsutdrag till: Förslagsställaren 
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§ 10  Ärendenummer RS 2024/88 

Medborgarförslag - Tillgång till hjärtstartare utomhus 
dygnet runt 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till regionstyrelsen för 
beslut. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om utredning av att 
placera hjärtstartare på utsidan av alla hälsocentraler och motsvarande 
enheter i Kalmar län. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår i skrivelse den 29 februari 2024 att 
förslaget överlämnas till regionstyrelsen för beslut, eftersom det är inom 
regionstyrelsens ansvarsområde. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 29 februari 

2024. 
2. Medborgarförslag - Tillgång till hjärtstartare utomhus dygnet runt. 

 
Protokollsutdrag till: Regionstyrelsen 
  Förslagsställaren 
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§ 11  Ärendenummer RS 2024/187 

Överlämnande av medborgarförslag - Kallelser till 
sjukvårdsbesök bör skickas till båda vårdnadshavarna 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till regionstyrelsen för 
beslut. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om att kallelser till 
sjukvårdsbesök för barn bör skickas till båda vårdnadshavarna. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår i skrivelse den 29 februari 2024 att 
medborgarförslaget ska överlämnas till regionstyrelsen för beslut, eftersom 
det är inom regionstyrelsens ansvarsområde. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 29 februari 

2024. 
2. Medborgarförslag - Kallelser till sjukvårdsbesök bör skickas till båda 

vårdnadshavarna. 
 
Protokollsutdrag till: Regionstyrelsen 
  Förslagsställaren 
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§ 12  Ärendenummer RS 2024/376 

Överlämning av medborgarförslag - 
Ambulansbemanning i Löttorp året runt, dygnet runt 

Beslut 
Regionfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till regionstyrelsen för 
beslut. 

Bakgrund 
Region Kalmar län har mottagit ett medborgarförslag om 
ambulansbemanning i Löttorp året runt och dygnet runt. 
Regionfullmäktiges presidium föreslår i skrivelse den 29 februari 2024 att 
medborgarförslaget ska överlämnas till regionstyrelsen för beslut, eftersom 
det är inom regionstyrelsens ansvarsområde. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt presidiets 
förslag. 

Handlingar 
1. Skrivelse från regionfullmäktiges presidium daterad den 29 februari 

2024. 
2. Medborgarförslag - Ambulansbemanning i Löttorp året runt, dygnet 

runt. 
 
Protokollsutdrag till: Regionstyrelsen 
  Förslagsställaren 
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§ 13  Ärendenummer RS 2023/1623 

Riktlinje för god ekonomisk hushållning, 
resultatutjämningsreserv och resultatreserv 

Beslut 
Regionfullmäktige godkänner Riktlinjer för god ekonomisk hushållning, 
resultatutjämningsreserv och resultatreserv 2024–2026. 
Därmed upphör Riktlinje för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv att gälla. 

Bakgrund 
I kommunallagen och i lag om kommunal bokföring och redovisning finns 
regler för hur kommuner och regioner ska sköta sin ekonomiska förvaltning. 
Där beskrivs bland annat att kommuner och regioner ska ha en god 
ekonomisk hushållning med mål och riktlinjer för sin ekonomi och 
verksamhet. 
I maj 2023 överlämnade regeringen en proposition till riksdagen utifrån 
förslagen i betänkandet En god kommunal hushållning (SOU 2021:75). 
Riksdagen fattade beslut utifrån propositionen den 25 oktober 2023. De nya 
reglerna träder i kraft den 1 januari 2024, det vill säga från och med 
räkenskapsåret 2024. 
I propositionen bedömde regeringen bland annat att det inte finns skäl att 
förändra kommunallagens reglering om god ekonomisk hushållning. 
Riksdagsbeslutet innebär att en möjlighet införs att reservera medel till en 
resultatreserv i syfte att uppnå en god ekonomisk hushållning. Resultat-
utjämningsreserven avvecklas, men den får vara kvar och nyttjas till 
utgången av år 2033. 
Vid en utvärdering av god ekonomisk hushållning ska utfallet avseende 
finansiella och verksamhetsmässiga mål vägas samman. I Region Kalmar län 
ska det i samband med årsredovisning göras en samlad bedömning av god 
ekonomisk hushållning avseende finansiella och verksamhetsmässiga mål. 
Vid delårsuppföljningen efter augusti ska endast en bedömning av de 
finansiella målen göras. 
För att kunna hantera konjunktursvängningar och ha en handlingsfrihet är det 
viktigt att bygga upp reserver i form av eget kapital vilket kräver ett positivt 
resultat över tid. Från och med den 1 januari 2024 finns möjlighet att 
reservera delar av ett positivt resultat i en resultatreserv. Medel från 
resultatreserven kan sedan disponeras i enlighet med de förutsättningar som 
anges i riktlinjen. 
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Riktlinjerna för god ekonomisk hushållning omfattar även hantering av 
kvarvarande resultatutjämningsreserv. 

Den 3 mars 2021 antog regionstyrelsen de tidigare riktlinjerna för god 
ekonomisk hushållning och resultatutjämningsreserv, vilken nu ersätts med 
redovisade riktlinjer för god ekonomisk hushållning, 
resultatutjämningsreserv och resultatreserv att gälla för tiden fram till och 
med 2026. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 29 den 1 februari 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
”Regionfullmäktige godkänner Riktlinjer för god ekonomisk hushållning, 
resultatutjämningsreserv och resultatreserv 2024–2026. 
Därmed upphör Riktlinje för god ekonomisk hushållning och 
resultatutjämningsreserv att gälla”. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 29 den 1 februari 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 2 januari 2024. 
3. Riktlinjer för god ekonomisk hushållning, resultatutjämningsreserv och 

resultatreserv 2024–2026. 
 
Protokollsutdrag till: Ekonomidirektör 
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§ 14  Ärendenummer RS 2024/52 

Borgensåtagande Kalmar Öland Airport AB 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att utöka borgensramen för Kalmar Öland 
Airport AB med 32 278 000 kr. 

Jäv 
Peter Vretlund (S) och Malin Sjölander (M) anmäler jäv och deltar inte vid 
ärendets handläggning och beslut. 

Bakgrund 
Kalmar Öland Airport AB har ansökt om utökat borgensåtagande till Region 
Kalmar län och Kalmar kommun. 
Region Kalmar län äger 50 procent av aktierna i Kalmar Öland Airport. 
Under perioden 2020–2022 har de samlade resultaten uppgått till minus 21,9 
miljoner kronor och under samma period har investeringarna uppgått till 
omkring 20 miljoner kronor. 
För år 2021 beslutade ägarna att lämna ett stöd om totalt 28 mnkr som 
kompensation för pandemins effekter på verksamheten under 2021. Den 
ekonomiska utmaningen är fortsatt stor och prognosen för 2023 visar på ett 
beräknat underskott på omkring 20 miljoner kronor, med en investeringsnivå 
på omkring 5 miljoner kronor. 
Budgeten för 2024 uppgår till minus 20 miljoner kronor, med en 
investeringsnivå på omkring 28,5 miljoner kronor. Behovet av likviditet har 
under ovanstående period delvis hanterats genom upplåning via Kalmar 
kommunkoncerns kontokredit. 
Bolaget avser nu genomföra en upplåning avseende gjorda och kommande 
års investeringar och för ändamålet uppstår behov av utökad borgensram 
från ägarna. För Region Kalmar län innebär det att borgenramen behöver 
utökas med 32 278 000 kronor till totalt 48 611 500 kronor. 
Beslutet om utökat borgensram innebär ingen utökad kostnad för Region 
Kalmar län. 
Kalmar kommun har hanterat frågan om utökad borgensram för sin del i 
samband med budget för 2024. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 30 den 1 februari 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
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”Regionfullmäktige beslutar att utöka borgensramen för Kalmar Öland 
Airport AB med 32 278 000 kr”. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Jäv 
Peter Vretlund (S) och Malin Sjölander (M) anmäler jäv och deltar inte vid 
ärendets handläggning och beslut. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 30 den 1 februari 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 8 januari 2024. 
3. Styrelseprotokoll Kalmar Öland Airport AB, daterat 15 december 2023. 
4. Styrelseunderlag ansökan utökad borgensram, daterat 15 december 2023. 
 
Protokollsutdrag till: Ekonomidirektör 
  Kalmar Öland Airport AB 
  Kalmar kommun 
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§ 15  Ärendenummer RS 2024/230 

Rekommendation avseende avgifter för vaccinering 
covid-19, Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) 

Beslut 
Regionfullmäktige beslutar att 

- godkänna och omedelbart tillämpa Sveriges kommuners och 
regioners rekommendation från 26 januari 2024 om att erbjuda 
avgiftsfri vaccination mot covid-19 till alla som bor eller 
stadigvarande vistas i Sverige och som rekommenderas vaccination 
enligt Folkhälsomyndigheten. 

- om läkare i det enskilda fallet bedömer att en patient har ett nedsatt 
immunförsvar och därmed är i behov av vaccin ska denna 
vaccination erbjudas avgiftsfritt. Detsamma gäller för anhöriga till 
patient med allvarlig immunbrist om behandlande läkare i det 
enskilda fallet bedömer att behov finns. 

- under 2024 ska ordinarie besöksavgift för vaccination vad gäller 
covid-19 (250 kronor) gälla för den som inte omfattas av 
Folkhälsomyndighetens rekommendationer. 

Bakgrund 

Tidigare beslut 
Region Kalmar län har 12 december 2023, i enlighet med SKR:s tidigare 
rekommendation, fattat beslut om avgiftsfrihet för vaccinering av Covid-19 
till alla som bor eller stadigvarande vistas i Sverige samt de som 
Folkhälsomyndigheten rekommenderade att regionen tillgängliggör vaccin 
för. SKR:s rekommendation var avsedd att gälla till och med 31 mars 2024. 

SKR:s rekommendation 
SKR har lämnat en ny rekommendation att regionerna ska erbjuda avgiftsfri 
vaccination mot covid-19 till alla som bor eller stadigvarande vistas i 
Sverige och som rekommenderas vaccination enligt Folkhälsomyndigheten. 
SKR rekommenderar även att regionerna genom regionala processer 
möjliggör beslut om avgift för grupper som inte omfattas av 
Folkhälsomyndighetens rekommendation. 

Nuvarande avgift vid vaccination 
I Region Kalmar län finns sedan tidigare ett allmänt beslut om avgift vid 
vaccination där besök för vaccination är avgiftsbelagt till samma avgift som 
ett öppenvårdsbesök och där kostnaden för vaccinet tillkommer. Detta beslut 
gäller för samtliga vaccinationer såvida det inte finns beslut om avgiftsfrihet 
eller annan avgift. 
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Utöver riskgrupp 
Folkhälsomyndigheten har ingen generell rekommendation för personer med 
nedsatt immunförsvar. Patientgruppen är bred och behandlande läkare avgör 
behovet av vaccination för dessa grupper. 
Folkhälsomyndigheten lyfter att personer med nedsatt immunförsvar 
generellt behöver tätare vaccindoser och det kan i vissa fall vara lämpligt att 
personer med allvarlig immunbrist följer de rekommendationer som gäller 
personer äldre än 80 år. Vaccination behöver i många fall göras vid 
tidpunkter som passar övrig behandling. I enstaka fall kan behandlande 
läkare anse att det finns indikation för vaccination även av anhöriga till 
personer med allvarlig immunbrist. 
--- 
Regionstyrelsen lämnade § 35 den 7 mars 2024 följande förslag till 
regionfullmäktige: 
” Regionfullmäktige beslutar att 

- godkänna och omedelbart tillämpa Sveriges kommuners och 
regioners rekommendation från 26 januari 2024 om att erbjuda 
avgiftsfri vaccination mot covid-19 till alla som bor eller 
stadigvarande vistas i Sverige och som rekommenderas vaccination 
enligt Folkhälsomyndigheten. 

- om läkare i det enskilda fallet bedömer att en patient har ett nedsatt 
immunförsvar och därmed är i behov av vaccin ska denna 
vaccination erbjudas avgiftsfritt. Detsamma gäller för anhöriga till 
patient med allvarlig immunbrist om behandlande läkare i det 
enskilda fallet bedömer att behov finns. 

- under 2024 ska ordinarie besöksavgift för vaccination vad gäller 
covid-19 (250 kronor) gälla för den som inte omfattas av 
Folkhälsomyndighetens rekommendationer.” 

--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
regionstyrelsens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionstyrelsen § 35 den 7 mars 2024. 
2. Tjänsteskrivelse daterad den 7 februari 2024. 
3. Sveriges kommuner och regioner/Meddelande från styrelsen - 

Rekommendation avgifter vaccinering covid-19. 
 
Protokollsutdrag till: Planeringsdirektör 
  Hälso- och sjukvårdsdirektör 
  Ekonomidirektör 

Sveriges Kommuner och Regioner 
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§ 16  Ärendenummer RS 2024/169 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Marie Fransson (S) från uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning.  

Bakgrund 
Marie Fransson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Marie Fransson (S) från uppdraget 
samt att beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handling 
Avsägelse från Marie Fransson (S). 
 
Protokollsutdrag till: Marie Fransson (S) 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 17  Ärendenummer RS 2024/119 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Pia Edin (S) från uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Pia Edin (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Pia Edin (S) från uppdraget som. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Handlingar 
Avsägelse från Pia Edin (S). 
 
Protokollsutdrag till: Pia Edin (S) 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 18  Ärendenummer RS 2023/1792 

Entledigande av ledamot i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget som 
ledamot i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Gylfi Saemundsson (V) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Gylfi Saemundsson (V) från 
uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handlingar 
Avsägelse från Gylfi Saemundsson (V). 
 
Protokollsutdrag till: Gylfi Saemundsson (V) 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 19  Ärendenummer RS 2024/166 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Mattias Nilsson (S) från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Mattias Nilsson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Mattias Nilsson (S) från uppdraget. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Handlingar 
Avsägelse från Mattias Nilsson (S). 
 
Protokollsutdrag till: Mattias Nilsson (S) 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 20  Ärendenummer RS 2023/1713 

Entledigande av ersättare i regionfullmäktige 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Christer Banevi (SD) från uppdraget som 
ersättare i regionfullmäktige. 
Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny sammanräkning. 

Bakgrund 
Christer Banevi (SD) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktige. 
Föreslås att regionfullmäktige entledigar Christer Banevi (SD) från 
uppdraget. Beslutet överlämnas till Länsstyrelsen i Kalmar län för ny 
sammanräkning. 

Handlingar 
Avsägelse från Christer Banevi (SD). 
 
Protokollsutdrag till: Christer Banevi (SD) 
  Länsstyrelsen i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 21  Ärendenummer RS 2024/169 

Val av ledamot i regionfullmäktiges valberedning 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Marie Fransson (S) från uppdrag som ledamot 
i regionfullmäktiges valberedning. 
Sara-Lisa Ekdahl (S) utses till ny ledamot i regionfullmäktiges valberedning. 
Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Marie Fransson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktiges valberedning. 
Valberedningen föreslog § 14 den 6 mars 2024 att regionfullmäktige 
entledigar Marie Fransson (S) från uppdraget, samt utser Sara-Lisa Ekdahl 
(S) till ny ledamot. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–14 oktober 
2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 14 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Marie Fransson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Marie Fransson (S) 
  Sara-Lisa Ekdahl (S) 
  Regionfullmäktiges valberedning 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 22  Ärendenummer RS 2023/1792 

Val av ersättare i regionfullmäktiges valberedning 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gylfi Saemundsson (V) från uppdrag som 
ersättare i regionfullmäktiges valberedning. 
Jan Martinsson (V) utses till ny ersättare i regionfullmäktiges valberedning. 
Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Gylfi Saemundsson (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionfullmäktiges valberedning. 
Valberedningen föreslog § 15 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget, samt utse Jan Martinsson 
(V) till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–14 oktober 
2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 15 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Gylfi Saemundsson (V). 

 
Protokollsutdrag till: Gylfi Saemundsson (V) 
  Jan Martinsson (V) 
  Regionfullmäktiges valberedning 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 23  Ärendenummer RS 2023/1792 

Val av ersättare i regionstyrelsen 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget som 
ersättare i regionstyrelsen. 
Alice Saksenvik (V) utses till ny ersättare i regionstyrelsen. Uppdraget gäller 
för perioden 7 mars 2024–14 oktober 2026. 

Bakgrund 
Gylfi Saemundsson (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
regionstyrelsen. 
Valberedningen föreslog § 5 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att entlediga 
Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget, samt utse Alice Saksenvik (V) till ny 
ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–14 oktober 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 5 den 6 mars 

2024. 
2. Avsägelse från Gylfi Saemundsson (V). 

 
Protokollsutdrag till: Gylfi Saemundsson (V) 
  Alice Saksenvik 
  Regionstyrelsen 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 24  Ärendenummer RS 2023/1792 

Val av ledamot i kolletivtrafiknämnden 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget som 
ledamot i kollektivtrafiknämnden. 
Sara Kånåhols (V) utses till ny ledamot i kollektivtrafiknämnden. Uppdraget 
gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Gylfi Saemundsson (V) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
kollektivtrafiknämnden. 
Valberedningen föreslog § 4 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att entlediga 
Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget, samt utse Sara Kånåhols (V) till ny 
ledamot. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 4 den 6 mars 

2024. 
2. Avsägelse från Gylfi Saemundsson (V). 

 
Protokollsutdrag till: Gylfi Saemundsson (V) 
  Sara Kånåhols (V) 
  Kollektivtrafiknämnden 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 25  Ärendenummer RS 2024/395 

Val av ersättare i kollektivtrafiknämnden 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Per-Olof Johansson (S) från uppdraget som 
ersättare i kollektivtrafiknämnden.  
Steve Sjögren (S) utses till ny ersättare i kollektivtrafiknämnden. Uppdraget 
gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Per-Olof Johansson (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i 
kollektivtrafiknämnden. 
Valberedningen föreslog § 7 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att entlediga 
Per-Olof Johansson (S) från uppdraget, samt utse Steve Sjögren (S) till ny 
ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 7 den 6 mars 

2024. 
2. Avsägelse från Per-Olof Johansson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Per-Olof Johansson (S) 
  Steve Sjögren (S) 
  Kollektivtrafiknämnden 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 26  Ärendenummer RS 2024/169 

Val av ledamot i kollektivtrafiknämnden 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Marie Fransson (S) från uppdraget som 
ledamot i kollektivtrafiknämnden.  
Per-Olof Johansson (S) utses till ny ledamot i kollektivtrafiknämnden. 
Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Marie Fransson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
kollektivtrafiknämnden. 
Valberedningen föreslog § 8 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att entlediga 
Marie Fransson (S) från uppdraget, samt utse Per-Olof Johansson (S) till ny 
ledamot. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 8 den 6 mars 

2024. 
2. Avsägelse från Marie Fransson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Marie Fransson (S) 
  Per-Olof Johansson (S) 
  Kollektivtrafiknämnden 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 27  Ärendenummer RS 2024/199 

Val av ersättare i regionala utvecklingsnämnden 

Beslut 
Regionfullmäktiges entledigar Jan Martinsson (V) från uppdraget som 
ersättare i regionala utvecklingsnämnden. 
Sara Kånåhols (V) utses till ny ersättare i regionala utvecklingsnämnden. 
Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Jan Martinsson (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i regionala 
utvecklingsnämnden. 
Valberedningen föreslog § 11 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Jan Martinsson (V) från uppdraget, samt utse Sara Kånåhols (V) 
till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 
2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 11 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Jan Martinsson (V). 

 
Protokollsutdrag till: Jan Martinsson (V) 
  Sara Kånåhols (V) 
  Regionala utvecklingsnämnden 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 28  Ärendenummer RS 2024/209 

Val av ledamot i regionala utvecklingsnämnden 

Beslut 
Regionfullmäktiges entledigar Sara Kånåhols (V) från uppdraget som 
ledamot i regionala utvecklingsnämnden. 
Jan Martinsson (V) utses till ny ledamot i regionala utvecklingsnämnden. 
Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Sara Kånåhols (V) har avsagt sig uppdraget som ledamot i regionala 
utvecklingsnämnden. 
Valberedningen föreslog § 12 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Sara Kånåhols (V) från uppdraget, samt utse Jan Martinsson (V) 
till ny ledamot. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 
2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 12 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Sara Kånåhols (V). 

 
Protokollsutdrag till: Sara Kånåhols 
  Jan Martinsson (V) 
  Regionala utvecklingsnämnden 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
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§ 29  Ärendenummer RS 2024/119 

Val av ledamot i beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa 

Beslut 
Regionfullmäktiges entledigar Pia Edin (S) från uppdraget som ledamot i 
beredningen för hållbarhet och folkhälsa. 
Ing-Marie Karlsson (S) utses till ny ledamot i beredningen för hållbarhet och 
folkhälsa. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Pia Edin (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i beredningen för 
hållbarhet och folkhälsa. 
Valberedningen föreslog § 9 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att entlediga 
Pia Edin (S) från uppdraget, samt utse Ing-Marie Karlsson (S) till ny 
ledamot. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 9 den 6 mars 

2024. 
2. Avsägelse från Pia Edin (S). 

 
Protokollsutdrag till: Pia Edin (S) 
  Ing-Marie Karlsson (S) 
  Beredningen för hållbarhet och folkhälsa 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
 

39Comfact Signature Referensnummer: 1742745



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-03-07 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 30  Ärendenummer RS 2023/1792 

Val av ersättare i styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget som 
ersättare i styrelsen för Kalmar läns musikstiftelse. 
Lena Fyhr (V) utses till ny ersättare i styrelsen för Kalmar läns 
musikstiftelse. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 
2026. 

Bakgrund 
Gylfi Saemundsson (V) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för 
Kalmar läns musikstiftelse. 
Valberedningen föreslog § 6 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att entlediga 
Gylfi Saemundsson (V) från uppdraget, samt utse Lena Fyhr (V) till ny 
ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 6 den 6 mars 

2024. 
2. Avsägelse från Gylfi Saemundsson (V). 

 
Protokollsutdrag till: Gylfi Saemundsson (V) 
  Lena Fyhr (V) 
  Kalmar läns musikstiftelse 
  Regionstab kansli 
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§ 31  Ärendenummer RS 2024/119 

Val av ersättare i styrelsen för Samordningsförbundet i 
Kalmar län 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Pia Edin (S) från uppdraget som ersättare i 
styrelsen för Samordningsförbundet i Kalmar län. 
Kristina Sjöström (S) utses till ny ersättare i styrelsen för 
Samordningsförbundet i Kalmar län. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 
2024–31 mars 2026. 

Bakgrund 
Pia Edin (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i styrelsen för 
Samordningsförbundet i Kalmar län. 
Valberedningen föreslog § 10 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Pia Edin (S) från uppdraget, samt utse Kristina Sjöström (S) till ny 
ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 mars 2026. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 10 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Pia Edin (S). 

 
Protokollsutdrag till: Pia Edin (S) 
  Kristina Sjöström (S) 
  Samordningsförbundet i Kalmar län 
  Regionstab kansli 
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§ 32  Ärendenummer RS 2023/1563 

Val av nämndeman till Kammarrätten i Jönköping 

Beslut 
Martin Joelsson (C) utses till ny nämndeman i Kammarrätten i Jönköping. 
Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 2027. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige entledigade § 170 den 22–23 november 2023 Cajsa 
Björck Holmqvist (C) från uppdraget som nämndeman i Kammarrätten i 
Jönköping. 
Valberedningen föreslog § 3 den 6 mars 2024 att Martin Joelsson (C) utses 
till ny nämndeman. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 december 
2027. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 3 den 6 mars 

2024. 
2. Protokollsutdrag från regionfullmäktige § 170 den 22–23 november 

2023. 
 
Protokollsutdrag till: Martin Joelsson (C) 
  Kammarrätten i Jönköping 
  Regionstab kansli 
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§ 33  Ärendenummer RS 2024/290 

Nominering av ledamot i Etikprövningsmyndigheten 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Martina Aronsson (S) från uppdraget som 
ledamot i Etikprövningsmyndigheten i Linköping. 
Malin Wimmerström (S) nomineras till ny ledamot i 
Etikprövningsmyndigheten i Linköping. 

Bakgrund 
Martina Aronsson (S) har avsagt sig uppdraget som ledamot i 
Etikprövningsmyndigheten i Linköping. 
Valberedningen föreslog § 13 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Martina Aronsson (S) från uppdraget, samt nominera Malin 
Wimmerström (S) till ny ledamot. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 13 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Martina Aronsson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Martina Aronsson (S) 
  Malin Wimmerström (S) 
  Etikprövningsmyndigheten 
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§ 34  Ärendenummer RS 2024/390 

Val av ersättare i patientnämnden 

Beslut 
Regionfullmäktige entledigar Steve Sjögren (S) från uppdraget som ersättare 
i patientnämnden. 
Mårten Ekblad (S) utses till ny ersättare i patientnämnden. Uppdraget gäller 
för perioden 7 mars 2024–31 december 2026. 

Bakgrund 
Steve Sjögren (S) har avsagt sig uppdraget som ersättare i patientnämnden. 
Valberedningen föreslog § 17 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att 
entlediga Steve Sjögren (S) från uppdraget, samt utse Mårten Ekblad (S) 
utses till ny ersättare. Uppdraget gäller för perioden 7 mars 2024–31 
december 2026. 
--- 
Efter avslutade överläggningar beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 17 den 6 

mars 2024. 
2. Avsägelse från Steve Sjögren (S)  

 
Protokollsutdrag till: Steve Sjögren (S) 
  Mårten Ekblad (S) 
  Patientnämnden 
  Regionstab kansli 
  Lönehandläggare förtroendevalda 
 

44Comfact Signature Referensnummer: 1742745



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-03-07 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 35  Ärendenummer RS 2024/400 

Val av auktoriserad revisor till Alvar och Berta Löttigers 
fond för reumatiskt sjuka i norra Kalmar län 

Beslut 
Regionfullmäktige utser Emil Andersson, KPMG, till auktoriserad revisor 
för Alvar och Berta Löttigers fond för reumatiskt sjuka i norra Kalmar län. 

Bakgrund 
Regionfullmäktige har att utse en auktoriserad revisor för Alvar och Berta 
Löttigers fond för reumatiskt sjuka i norra Kalmar län. 
Valberedningen föreslog § 16 den 6 mars 2024 regionfullmäktige att utse 
Emil Andersson, KPMG, till auktoriserad revisor. 
--- 
Efter avslutad överläggning beslutar regionfullmäktige enligt 
valberedningens förslag. 

Handlingar 
1. Protokollsutdrag från regionfullmäktiges valberedning § 16 den 6 

mars 2024. 
2. Bekräftelse auktoriserad revisor Alvar och Berta Löttigers fond för 

reumatiskt sjuka i norra Kalmar län. 
 
Protokollsutdrag till: Alvar och Berta Löttigers fond för reumatiskt 

sjuka i norra Kalmar län 
 Regionstab kansli 
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§ 36  Ärendenummer RS 2024/104 

Anmälningsärenden 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar anmälningsärendena till protokollet. 

Bakgrund 
Följande ärenden anmäls till regionfullmäktige för kännedom: 

1. Inkomna motioner och medborgarförslag 
a. Motion - Revidering av regionens riktlinje för finansförvaltning, 

ställd av Malin Sjölander (M) och Pär-Gustav Johansson (M) (RS 
2023/1762). 

b. Motion - Inför avgift för språktolk i vården ställd av Martin 
Kirchberg (SD), Petra Gustafsson (SD), Bo Karlsson (SD), Claus 
Zaar (SD) och Michael Erlandsson (SD) (RS 2024175). 

c. Motion - Fördelning av kulturmedel, ställd av Carl Dahlin (M) 
(RS 2024/217). 

d. Motion - Ambulanser till Ukraina, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/218). 

e. Motion - Filialer till länsmuseet, ställd av Carl Dahlin (M) (RS 
2024/219). 

f. Medborgarförslag - Kostnad för färdtjänst (RS 2024/86). 
g. Medborgarförslag - Tillgång till hjärtstartare utomhus dygnet runt 

(RS 2024/88). 
h. Medborgarförslag - Kallelser till sjukvårdsbesök bör skickas till 

båda vårdnadshavarna (RS 2024/187). 
i. Medborgarförslag - Tandläkarbesök för pensionärer vartannat år 

till en reducerad kostnad (RS 2024/307). 
j. Medborgarförslag - Ambulans bemanning i Löttorp året runt, 

dygnet runt (RS 2024/376). 
2. Protokoll från regionstyrelsen, nämnder och beredningar 

a. Protokoll från regionstyrelsen 8 december och 12 december 2023 
samt 1 februari 2024. 

b. Protokoll från regionala utvecklingsnämnden 17 januari och 14 
februari 2024. 
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c. Protokoll från kollektivtrafiknämnden 18 januari och 15 februari 
2024. 

d. Protokoll från beredningen för hälso- och sjukvård 7 december 
2023 och 8 februari 2024. 

e. Protokoll från beredningen för hållbarhet och folkhälsa 6 
december 2023 och 7 februari 2024. 

f. Protokoll från beredningen för forskning, utveckling och e-hälsa 
5 december 2023 och 6 februari 2024. 

3. Övriga anmälningsärenden 
a. Protokoll från regionrevisionen den 5 och 18 december 2023 

samt 1 januari och 13 februari 2024. 
b. Fördjupad granskning av budgetprocessen, från 

regionrevisorerna. (RS 2024/278). 
c. Protokoll från styrelsesammanträde i AB Transitio 2 februari 

2024 (2024/35). 
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§ 37  Ärendenummer RS 2024/139 

Svar på interpellation - Hur bekämpas välfärdsbrott i 
Region Kalmar län 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Det är väl känt att välfärdsbrott inte bara undergräver den offentliga 
sektorns ekonomiska stabilitet, utan även skadar medborgarnas förtroende 
för samhällsinstitutionerna. Med tanke på detta önskar vi oss en tydlig bild 
av hur Region Kalmar hanterar och bekämpar dessa brott, särskilt inom 
hälso- och sjukvården, men även andra verksamheter under regionens 
ansvar. 
Vi är medvetna om att många brott kan förbli oupptäckta och att bedrägerier 
med skattepengar leder till att vi får mindre sjukvård för våra skattepengar än 
vad vi borde. Med anledning av detta har vi följande frågor: 

• Har regionens styrande ett etablerat system för att identifiera och 
hantera bedrägerier? Om ja, hur fungerar detta system? 

• Hur genomförs kontroller av privata leverantörer vid utbetalningar 
för att säkerställa att medel används korrekt? 

• Finns det rutiner för att upptäcka oegentligheter och bedrägerier i 
samverkan med andra myndigheter såsom SÄPO, Polisen, 
Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan? 

• Granskas alla upphandlingar och avtal ur perspektivet av risk för 
bedrägeri? 

• Sker det alltid polisanmälan vid upptäckta oegentligheter, och vilka 
åtgärder vidtas för att förhindra framtida incidenter? 

• Tas alltid referenser på leverantörer och läkare, och hur säkerställs 
deras lämplighet? 

• Hur utbildas regionens personal för att effektivt kunna upptäcka och 
rapportera misstänkta bedrägerier?” 
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Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Har regionens styrande ett etablerat system för att identifiera och hantera 
bedrägerier? Om ja, hur fungerar detta system? 
Regionen ser allvarligt på frågan om välfärdsbrott. Det är även en fråga som 
tydligt har lyfts på nationell nivå genom SKR och flera statliga myndigheter 
har fått olika uppdrag kopplade till området. Samtliga regioner och 
kommuner är troligtvis drabbade på olika sätt och olika mycket och ett ökat 
behov av stöd på kommunal och regional nivå har identifierats. 
SKR har formulerat en hemställan till sjukvårdsminister med ett antal förslag 
på åtgärder som sammantaget kan leda till ökade möjligheter att motverka 
välfärdsbrottslighet inom hälso- och sjukvården och tandvården. Flera av de 
föreslagna åtgärderna utgår från behovet av ökat informationsutbyte, 
utvidgade tillståndskrav, fler kontrollmöjligheter och utökad uppföljning 
vilka i sin tur kan komma att föranleda en större administrativ börda. Mer 
administration och fler krav i systemet är kostsamt och drabbar även seriösa 
och hederliga aktörer, och dessa motstående intressen behöver balanseras 
och övervägas men också, i stora delar, accepteras i syfte att motverka 
välfärdsbrottslighet. 
Flera av de åtgärder som föreslås behöver fördjupas och därmed föregås av 
en utredning där erforderliga avvägningar görs av hur sårbarheter och glapp i 
lagstiftningen kan minskas. SKR föreslår också ett antal förtydligande 
uppdrag till statliga myndigheter. 
Region Kalmar län arbetar för närvarande med att säkra upp en struktur för 
arbetet specifikt mot välfärdsbrott. En arbetsgrupp har formats med 
representanter från olika delar av verksamheten för att kunna angripa frågan 
ur flera perspektiv. I ett första steg kommer det att göras en riskanalys och 
utifrån den ta fram nödvändiga handlingsplaner och rutiner för att säkra ett 
bra system avseende såväl förebyggande- som uppföljande arbete. 
Samverkan på nationell nivå såväl som på sjukvårdsregional nivå är viktigt 
av flera skäl. Det möjliggör erfarenhetsutbyte och ger också möjlighet att 
upptäcka välfärdsbrott genom bättre informationsutbyte. Region Kalmar län 
deltar i SKR:s nationella nätverk mot välfärdsbrott. 
För att säkra att arbetet mot välfärdsbrott blir så effektivt som möjligt 
behöver det arbetas in i regionens ordinarie struktur och kontrollfunktioner. 
Idag finns det inbyggda kontrollfunktioner avseende t ex ”Program för 
uppföljning och insyn av verksamhet som utförs av privata utförare för 
perioden 2023–2026” och ”Riktlinjen för intern kontroll”. Dessa funktioner 
behöver framöver även omfatta kontrollen och uppföljningen av arbetet mot 
välfärdsbrottsligheten. Därutöver finns det idag en framtagen process fram 
för att styra hantering av avtal och leverantörer, en rutin för granskning av 
avtal och rutin för uppsägning har tagits fram. Det sker en uppföljning av 
konsultresurser och det finns rutiner vid ackreditering av nya vårdaktörer 
samt rutiner för uppföljning av befintliga. Vid behov kommer dessa redan 
upparbetade processer utvecklas till att i större utsträckning omfatta området 
välfärdsbrottlighet. 
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Hur genomförs kontroller av privata leverantörer vid utbetalningar för att 
säkerställa att medel används korrekt? 
Privata vårdavtal (vårdval inom hälso- och sjukvård och tandvård, 
ersättningsetableringar samt vårdavtal enligt LOU) följs upp regelbundet 
eller/och på förekommen anledning och det har i vissa fall inneburit 
återbetalningskrav eller andra åtgärdskrav. Det är kontroll av ekonomiska 
parametrar/utbetalningar, avtalsefterlevnad eller journal- och medicinska 
granskningar. Det finns både lokala rutiner för den uppföljningen samt 
rutiner som är baserade på SKR:s modell för fördjupad uppföljning av 
primärvård. Samtliga av regionens avtalsleverantörer bevakas löpande 
genom en automatiserad IT-baserad bevakningstjänst för ändamålet. 
Parametrar som bland annat bevakas är skatter och avgifter, 
betalningsanmärkningar, betalningsansökningar, skuldsaldo, beslut om 
konkurs eller utmätning, bokslut, adressändring, ändringar i styrelse. 
Finns det rutiner för att upptäcka oegentligheter och bedrägerier i samverkan 
med andra myndigheter såsom SÄPO, Polisen, Arbetsförmedlingen och 
Försäkringskassan? 
Det finns i dagsläget juridiska hinder när det gäller att samköra vissa register 
och därav är det svårt att samverka i förebyggande syfte. Upptäcks en 
oegentlighet där en annan aktör är inblandad så tas det emellertid kontakt 
och samverkan kan bli aktuell. Det finns en samverkanstruktur med till 
exempel Försäkringskassan och Arbetsförmedling där ”avvikelser” är en 
ständig mötespunkt. 
Region Kalmar län välkomnar Leverantörskontrollutredningen. 
Utredningens huvudsakliga uppdrag har varit att föreslå ett effektivt och 
tillförlitligt system för leverantörskontroll i samband med offentlig 
upphandling och vid ansökan om att delta i ett valfrihetssystem. 
Ikraftträdande 1 oktober 2025. 
Granskas alla upphandlingar och avtal ur perspektivet av risk för bedrägeri? 
Gällande vårdavtal så har detta uppmärksammats och nya avtal kommer att 
utarbetas med det perspektivet i beaktande. Samtliga leverantörer som 
lämnar kvalificerade anbud i någon av regionens upphandlingar kontrolleras 
utifrån tidigare nämnda parametrar i det IT-stöd som används även vid 
löpande automatiserade kontroller. Utöver detta intygar samtliga 
anbudsgivare att de inte omfattas av upphandlingslagstiftningen 
obligatoriska uteslutningsgrunder som innefattar bland annat organiserad 
brottslighet, mutbrott (bestickning), bedrägeri, penningtvätt, finansiering av 
terrorism, terroristbrott, människohandel. Det bevis som i dagsläget finns 
tillgängligt för att kontrollera detta är en sanningsförsäkran på heder och 
samvete. Detta enligt en bedömning som Upphandlingsmyndigheten och 
Polismyndigheten har gjort gemensamt. En företrädare för en leverantör som 
har avgett en sådan sanningsförsäkran på heder och samvete kan dömas för 
brottet "Osann eller vårdslös försäkran" om det som den intygat skulle visa 
sig vara falskt. 
Sker det alltid polisanmälan vid upptäckta oegentligheter, och vilka åtgärder 
vidtas för att förhindra framtida incidenter? 
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Polisanmälan sker om oegentlighet som misstänks var brottsligt (med 
uppsåt) uppstår. Där behöver det ske en bedömning från fall till fall utifrån 
om polisanmälan ska göras. 
Tas alltid referenser på leverantörer och läkare, och hur säkerställs deras 
lämplighet? 
Referenser på leverantörer utförs inför samtliga vårdavtal och kontroll av 
läkarlegitimation utförs på de vårdavtal som inte är ersättningsetableringar 
(där har vi inte möjlighet att påverka avtalets utgång). Vi är emellertid 
begränsade i den informationen vi får tillgång till då register inte kan 
samköras. Det finns dock en statlig utredning som har i uppdrag att 
undersöka möjligheten till en nationell ingång för kontroll av leverantör. 
Hur utbildas regionens personal för att effektivt kunna upptäcka och 
rapportera misstänkta bedrägerier? 
Utvecklingen av processerna för uppföljning av avtal av olika slag utvecklas 
kontinuerligt. De funktioner och/eller arbetsgrupper som idag jobbar inom 
området erhåller information/utbildning via olika typer av nätverk. Den 
arbetsgrupp som är tillsatt kommer särskilt att analysera regionens behov 
inom området, vilket kommer att leda till en handlingsplan där 
utbildningsinsatser kan komma att ingå. En webbaserad utbildning inom 
området korruption, jäv med tillhörande dilemmaövningar, baserade på 
SKR’s utbildningsmaterial är under framtagande.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur bekämpas välfärdsbrott i Region Kalmar län, 

ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Angelica Katsanidou (S). 

 
Protokollsutdrag till: Claus Zaar (SD) 
  Angelica Katsanidou (S) 
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§ 38  Ärendenummer RS 2024/374 

Svar på interpellation - Vad gör majoriteten åt de ökade 
väntetiderna för ambulans 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Jimmy Loord (KD) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Väntetiden för ambulans har de senaste åren ökat i elva av länets tolv 
kommuner (Jämför man snittet för åren 2014–2016 med de tre senaste åren 
har väntan blivit mer än en minut längre i 234 av 290 kommuner. I Region 
Kalmar handlar det om elva av tolv kommuner.). Det visar siffror från SOS 
Alarm, som mäter mediantider för alla prio 1-larm. Mätningen gjordes 
mellan 1 juni 2022 och 31 maj 2023, det vill säga innan det nya 
arbetstidsavtalet trädde i kraft. Allra längst väntetid hade invånarna i 
Mörbylånga kommun där mediantiden var 18 minuter och 41 sekunder. 
Den långsiktiga utvecklingen kring väntetiderna är oroande. Vid akuta 
sjukdomstillstånd kan enstaka minuter innebära skillnader på liv och död. 
Trenden är visserligen nationell, vilket kräver en egen analys, men ansvaret 
för ambulanserna ligger likväl på respektive regions politiska majoritet. 
Just nu står ambulansen i Virserum stilla nattetid och Vimmerbys dagbil är 
avställd på helgerna. Ambulansens verksamhetschef i området sade nyligen 
upp sig och ger i intervjuer uttryck för en frustration över att han inte fått 
något konstruktivt att gå vidare med för att komma vidare i problematiken 
med rekrytering och brist på bilar. 
De nya arbetstidsreglerna kom knappast som en överraskning för regionen. 
Att verksamhetschefer ett halvår efter dess införande upplever att det saknas 
verktyg eller stöd för att hantera konsekvenserna av regelverket är ett kraftigt 
underbetyg, och ytterst ansvariga för detta är den politiska majoritetens 
företrädare. 
På grund av tidigare och nuvarande S-majoriteters misslyckanden riskerar 
den långsiktiga trenden med ökande väntetider för ambulans nu förvärras 
rejält. 
Jag vill därför ställa följande frågor till ansvarigt regionråd Mattias Adolfson 
(S): 

- Vilka åtgärder vidtar den politiska majoriteten för att minska 
väntetiderna på ambulans i länet? 
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- När kan ambulanserna i Virserum och Vimmerby återgå till tidigare 
normalläge?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Som interpellanten lyfter har inställelsetiderna mycket riktigt ökat över tid 
på totalen. Glädjande är dock att vi i nuläget kan se en minskning av 
inställelsetiden i Mörbylånga under de senaste månaderna. Anledningarna 
till de succesivt ökade inställelsetiderna är flera, inte minst har en 
kontinuerlig ökning av antal ambulansärenden skett. Dessutom har vi sett en 
ytterligare försämring till följd av de nya arbetstidsreglerna. Tyvärr har de 
nya reglerna även medfört att flera medarbetare i de nordvästra delarna av 
länet sökt sig till andra arbeten, både inom och utanför regionen. 
För SCV-majoriteten är det prioriterat att ambulanstillgängligheten, som 
minst, återgår till den tidigare nivån så snart som möjligt. I detta nu pågår ett 
intensivt arbete inom ambulansverksamheten för att kunna rekrytera 
medarbetare så detta kan verkställas. Det arbetet måste få fortgå och dess 
slutliga resultat går i dagsläget inte att uttala sig om.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad gör majoriteten åt de ökade väntetiderna för 

ambulans, ställd av Jimmy Loord (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Jimmy Loord (KD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 39  Ärendenummer RS 2024/370 

Svar på interpellation - Hur hanterar regionmajoriteten 
eventuella brister i utfasningen av hyrpersonal 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Emma Lilliehorn (M) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson 
(S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Region Kalmar län har som många andra län arbetat för att fasa ut 
hyrbemanning från verksamheterna. Satsningen på våra fasta medarbetare 
måste ligga i fokus. 
Oskarshamns sjukhus är ett tydligt exempel på att ha blivit drabbade av 
ekonomiska åtstramningar som den politiska ledningen beslutat om. Antal 
vårdplatser har minskat på flera avdelningar den senaste tiden. Idag är de två 
sjuksköterskor på akuten i Oskarshamn. När MIMA/ITVA var öppet hade de 
fyra sjuksköterskor, sen blev de tre och nu är de alltså nere på endast två 
sjuksköterskor kvar. 
I en debattartikel i Barometern 23/2 skrev S, V och C-majoriteten om 
framgångssagan gällande att fasa ut hyrbemanningen från Region Kalmar 
län. Där stod bland annat att ”vi är också medvetna om att det på kort sikt 
påverkar våra verksamheter”. Vidare skrev man att det kommer sätta mer 
press på medarbetarna och chefer, men att den målmedvetenhet som finns 
hos medarbetarna i denna övergångsfas kommer göra att det lyckas. Denna 
förskönade beskrivning av utfasningen av hyrbemanningen delar inte vi i 
Moderaterna. Vi delar inte heller bilden av att alla medarbetare är med på 
banan om att växla upp ännu ett snäpp, och jobba ännu hårdare för att i sin 
tur genomföra utfasningen av hyrbemanningen. Vi anser att sådana stora 
genomgripande förändringar som utfasningen av hyrbemanning bör och ska 
framför allt hamna på den politiska ledningen. Det är inte rimligt att en 
politisk majoritet återkommande lägger över ansvaret för en förändring på 
medarbetarna. 
Det stämmer att Moderaterna och övrig opposition tillsammans med 
majoriteten har valt en inriktning framöver för Region Kalmar län där vi blir 
mindre beroende av hyrbemanning och således kan satsa på medarbetarna 
som är anställda direkt i regionen. Däremot är det upp till de som sitter i 
styrande position att göra en sådan förändring utifrån en väl genomtänkt plan 
och med en takt som verksamheterna klarar av utan att det slår ut på 
medarbetarna, patienterna och verksamheten negativt. 
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Med anledning av ovanstående vill jag fråga: 

• Vad vill ni säga till medarbetarna som larmar om att det föreligger 
brister i förfarandet av utfasningen av hyrbemanningen? 

• Hur många vårdplatser är S-V-C-majoriteten beredda att stänga på 
respektive sjukhus till följd av personalbrist?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Arbetet med att fasa ut hyrbemanningen är helt avgörande för hela 
regionsveriges fortsatta arbete. Under allt för lång tid har hyrbemanningen 
stigit till orimliga nivåer. Beslutet att påbörja utfasningen av 
hyrbemanningen var något som samtliga partier i regionfullmäktige ställde 
sig bakom. Detta väl medvetna om att det under omställningsarbetet kan 
uppstå tillfälliga resursbrister. Eftersom vi på förhand kände till denna risk 
har vi genom att samarbeta i hela Region Kalmar län kunnat hålla bristerna 
korta och hanterbara. Det andra alternativet är att vi blir alltmer beroende av 
hyrpersonal, som ger både arbetsmiljömässiga problem och ekonomiska 
bekymmer vilket i förlängningen kommer att leda till avsevärt mer drastiska 
åtgärder. Det ser vi inte i SCV-majoriteten som ett rimligt alternativ. Nu är 
vi flera regioner som står enade i arbetet med att minska hyrbemanningen. 
Av dem har vi i Region Kalmar län bland de allra bästa förutsättningarna. 
I den rapport om landets vårdplatssituation som Socialstyrelsen publicerade i 
maj 2023 var Region Kalmar län den enda regionen som bedömdes ha fler 
vårdplatser än nödvändigt. Hälso- och sjukvårdsförvaltningen såg det därför 
som möjligt att använda vårdplatsminskning som ett av flera verktyg för att 
minska inhyrningen av hyrpersonal i höstas. Vid nyligen publicerade 
mätningar har Region Kalmar län dessutom fortsatt lägst andel 
överbeläggningar i landet. Antalet öppna vårdplatser kommer därför att 
fortsätta att variera efter hur situationen utvecklar sig. 
SCV-majoriteten håller fast vid att antalet vårdplatser ska utgå från 
vårdbehovet. Det behovet är vi bland de bästa i landet på att möta upp och 
vår goda tillgänglighet kan ses i mätning efter mätning, år efter år. Som ett 
led i arbetet med att möta behovet kan nämnas att det efter årsskiftet har 
öppnats fyra vårdplatser på Oskarshamns sjukhus, och att man planerar för 
att öppna fler vårdplatser innan sommaren.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur hanterar regionmajoriteten eventuella brister i 

utfasningen av hyrpersonal, ställd av Emma Lilliehorn (M). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Emma Lilliehorn (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 40  Ärendenummer RS 2024/140 

Svar på interpellation - Vad gör du för att stärka 
personalens skydd mot hot och våld från aggressiva 
patienter, anhöriga och utomstående 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Bo Karlsson (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Hot och våld mot sjukvårdspersonal har snabbt eskalerat i vårt land. 
Sjukvårdspersonal i Region Kalmar län, inte minst ambulans- och 
akutpersonal, beskriver hur de år för år allt mer påtagligt tvingats hantera en 
mängd våldshändelser och hot. Personlarm, liksom direktlarm till SOS eller 
väktare, liksom krossäkert glad, är idag helt nödvändiga inslag i det dagliga 
arbetet för att försöka skydda sig mot aggressiva patienter, anhöriga eller 
gängmedlemmar. 
I den medarbetarenkät som genomfördes nyligen i Region Kalmar län, är 
kategorin personalsäkerhet, av sexton uppmätta kategorier, den kategori som 
regionens medarbetare anser att regionen är näst sämst på, sämre resultat får 
endast ”organisatoriskt ledarskap”. Inte endast medarbetare inom 
psykiatriförvaltningen är idag utsatt, utan inom hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen och primärvårdsförvaltningen uppger var tionde att 
de under det senaste året utsatts för hot och våld från patienter eller anhöriga. 
Detta är givetvis fullständigt oacceptabelt. 
Oroande är också att inom de olika verksamheterna är regionen, är det 
mellan 17 och 41 procent av de utsatta medarbetarna som inte söker någon 
hjälp efter att de utsatts för våld eller hot, varken hos chef, HR, 
skyddsombud eller företagshälsovård. Detta tyder på att våld och hot av 
många medarbetare upplevs som vanligt, att det är bättre att vänja sig vid det 
som en ond och nödvändig del av jobbet, än att be om hjälp. En chef i en 
förvaltnings ledningsgrupp uttryckte nyligen i media att hot och våld är en 
del av vardagen på en akutavdelning och det är relativt vanligt. 
Den styrande S-ledda majoriteten, liksom den förra mandatperiodens S-ledda 
styre, har varit ovilliga att verka kraftfullt för att öka personalen trygghet. 
Man har under flera år i rad sagt nej till Sverigedemokraternas yrkanden om 
att regionen ska bekosta självförsvarskurser för personal som önskar och har 
behov av det. Man har sagt nej till en handlingsplan för att möta och 
förebygga hot och våld mot personal. Man sade nej till ökad användning av 
väktare. Så småningom har majoriteten, inte minst under trycket från 
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personal, tvingats att vidta vissa åtgärder, som att öka väktarnärvaron. Att 
det inte är tillräckligt visas med förskräckande tydlighet. 
Det är regionstyrelsen som har ansvaret för arbetsmiljön i Region Kalmar 
län. Situationen är allvarlig och det duger inte att gömma sig bakom 
verksamheterna. Vad som krävs är istället att styret tar sitt ansvar och tar ett 
samlat grepp för att kraftfullt stödja verksamheterna i deras arbete att skydda 
sina medarbetare från att bli utsatta för hot eller våld. 
Sverigedemokraterna vill mot bakgrund av ovanstående ställa följande 
frågor: 

1. Vad gör du konkret som regionstyrelsens ordförande för att stärka 
skyddet av regionens medarbetare från att bli utsatta för hot eller 
våld? 

2. Hur arbetar du gentemot verksamheterna för att uppmuntra och få 
fler av de medarbetare som utsätts för hot eller våld, att också 
verkligen söka den hjälp som de har rätt till?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”Arbetet mot och för att förebygga hot och våld utvecklas och förbättras hela 
tiden och grundar sig på regionens systematiska arbetsmiljöarbete och 
arbetsmiljöverkets riktlinjer och föreskrifter. 
Det finns flera exempel på hur verksamheten under SCV-majoritetens styre 
har arbetat för att förbättra regionens medarbetares beredskap inför hotfulla 
situationer. Under den här mandatperioden har material om säkerhetskultur 
tagits fram. Ett annat exempel är att rutinerna för hur medarbetarna ska 
hantera hotfulla och våldsamma situationer har förbättrats. Dessutom 
utvecklas regionens förebyggande arbete kontinuerligt genom vårt arbete 
med att utbilda medarbetarna i hur de ska hantera hot och våld, så som 
utbildningar i konflikthantering och bemötande. 
Alla hot och alla händelser där Regionens medarbetare utsätts ska 
rapporteras och åtgärdas, oberoende av yrkeskategori. Det finns en 
rapporteringsgång i detta och möjlighet till uppföljning. I sådana händelser 
kommer medarbetaren att få hjälp och stöd av Arbetsmiljö och hälsa. Det 
finns också en upphandlad telefontjänst för stöd vid händelse på kvällar, 
nätter och helger.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Vad gör du för att stärka personalens skydd mot hot 

och våld från aggressiva patienter, anhöriga och utomstående, ställd 
av Bo Karlsson (SD). 

2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 
 
Protokollsutdrag till: Bo Karlsson (SD) 
  Lena Granath (V) 
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§ 41  Ärendenummer RS 2024/343 

Svar på interpellation - Är du beredd att öka regionens 
flexibla kompetens 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Claus Zaar (SD) har ställt följande interpellation till regionstyrelsens 
ordförande Angelica Katsanidou (S): 
”Med anledning av det nya omvärldsläget och identifierade lokala hot och 
risker, ser vi Sverigedemokrater en tydlig nödvändighet att förstärka 
regionens kärnverksamheter. Region Kalmar län måste agera proaktivt för att 
säkerställa medborgarnas trygghet och patientsäkerheten inom hälso- och 
sjukvården. Sverigedemokraterna har under 14 år verkat för att regionen tar 
steget bort från ett överdrivet beroende av dyra hyrbolag. Under 2023 
kostade detta slöseri skattebetalarna mer än 270 miljoner kronor. 
Det är uppenbart att ett ökat fokus på användandet av regionens egen 
personal behövs för att täcka upp brister i verksamheten. Det finns en 
“beredskapsstyrka”, bestående av de 180 sjuksköterskor från den 
administrativa personalen. Att använda denna kraft ger ett flexibelt sätt att 
kunna stärka kärnverksamheternas behov vid till exempel 
sommarrekrytering och utbildning av sjuksköterskestudenter. 
Detta tillvägagångssätt kommer inte bara att minska regionens beroende av 
externa hyrbolag utan också bidra till en mer hållbar arbetsmiljö för vår 
personal, vilket i sin tur kan leda till minskad stress, färre sjukskrivningar 
och en högre grad av personalnöjdhet. 
Jag förstår att det inte är lätt att känna att politik i praktiken står vid ett 
vägskäl, där många slukhål hotar med giriga hyrbolag. Vi kan samtidigt 
konstatera att patienter aldrig kan botas med en svällande administration. 
Därför önskar jag få svar på följande frågor från regionstyrelsens ordförande: 

1. Är du beredd att verka för att regionens 180 sjuksköterskor som 
redan finns i den administrativa personalen ska kunna stärka 
kärnverksamheterna vid behov? 

2. Vad är den totala kostnaden för användningen av hyrpersonal inom 
regionen hittills under detta år? 

3. Hur mycket betalar regionen, 2024, per timme och dag till 
hyrbolagen vid avrop av läkare, sjuksköterskor samt 
undersköterskor? 

58Comfact Signature Referensnummer: 1742745



Region Kalmar län 
Datum 
2024-03-07 

 
 

 

 

4. Skulle en beredskapsstyrka underlätta för regionen att följa de nya 
arbetstidsbestämmelserna enligt AB:13, och på vilket sätt?” 

Interpellationssvar 
Angelica Katsanidou (S) har överlämnat interpellationen till Lena Granath 
(V), regionråd med ansvar för personalfrågor, som lämnar följande svar: 
”En god kompetensförsörjning innebär att rätt kompetens finns i 
organisationen för att bedriva och utveckla dagens och morgondagens 
verksamhet och uppsatta mål. Fördelningen av regionens resurser och 
kompetenser och hur de bäst används är en högaktuell fråga som både är 
komplex och består av olika delar. Som nämnts i flera tidigare 
interpellationsdebatter under pågående mandatperioder så finns det många 
inom regionens hälso- och sjukvårdsverksamheter som huvudsakligen 
arbetar med administrativa verksamheter, men som vid behov går in och 
arbetar kliniskt. Detta innefattar sjuksköterskor och läkare. 
Kostnaden för hyrpersonal har hitintills i år uppstigit till cirka 15 271 000 
kronor. 
Följande är priserna per timme för hyrläkare och inhyrda sjuksköterskor: 

Primärvårdensförvaltningen   
Läkare 780–1 410 kronor  
Hälso- och 
sjukvårdsförvaltningen 

  

Läkare t.o.m. 2024-03-31 
1 170–1 910 kronor 

fr.o.m. 2024-04-01 
1 220–1 990 kronor 

Sjuksköterska 670–810 kronor  
Psykiatriförvaltningen   
Läkare 1 800–1810 kronor  
Sjuksköterska 580–690 kronor  

Vad interpellanten menar med en beredskapsstyrka, så som den kallas i 
interpellationen, är inte klart. Regionen har redan idag bemanningsenheter 
för att täcka upp luckor som uppstår i sjukvårdens scheman. 
Bemanningsenheterna, seniora medarbetare, omläggningar av schema med 
mera, är olika saker som verksamheterna arbetar med för att följa AB13. De 
spelar definitivt en roll i omställningen för att uppfylla de nya 
bestämmelserna. 

Handlingar 
1. Interpellation - Är du beredd att öka regionens flexibla kompetens, 

ställd av Claus Zaar (SD). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Claus Zaar (SD) 
  Lena Granath (V) 

59Comfact Signature Referensnummer: 1742745



 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL  

Datum 
2024-03-07 

 
 

 
Regionfullmäktige 
 

 
 

 
 

 
 
 

 
 

§ 42  Ärendenummer RS 2024/371 

Svar på interpellation - Sjukvården för de mest sköra 
äldre 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Margreth Johansson (KD) har ställt följande interpellation till Mattias 
Adolfson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Det finns 5200 personer i länet som ingår i gruppen sköra äldre. 500 av 
dessa ingår i Oskarshamns sjukhus upptagningsområde. 
Kristdemokraterna har fått information från ledningshåll om att akuten vid 
sjukhuset i Oskarshamn har svårt att ta emot patientgruppen sköra äldre. 
Eftersom Oskarshamns sjukhus under de senaste åren återkommande 
tvingats stänga vårdplatser får en större andel patienter än tidigare 
transporteras till Kalmar eller Västervik. Detta förefaller dock mindre 
lämpligt för gruppen sköra äldre. För att klara sjukvårdsstrukturen i länet är 
det dessutom viktigt att varje sjukhus klarar av att ta emot "sin" andel av 
tilldelade patientgrupper. 
Socialstyrelsen påpekar att det finns en stor risk för felbehandling när en 
patient lider av flera sjukdomar samtidigt och olika riktlinjer för behandling 
tillämpas parallellt. Myndigheten skriver: ”Mest sjuka äldre behandlas ofta 
med flera olika läkemedel, vilket bland annat kan öka risken för allvarliga 
biverkningar, fallskador, och behovet av akut vård.” Risken för 
felbehandling så som Socialstyrelsen beskriver det torde öka desto mer när 
patienter flyttas runt. 
Med anledning av detta vill jag fråga Mattias Adolfson: 

- Hur ser du på sjukhusens möjligheter att ta emot sköra äldre inom sitt 
upptagningsområde? 

- Vad anser du borde göras för att åtgärda de problem som ledningen 
pekar på, samt för att minimera de risker som Socialstyrelsen 
identifierat?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Interpellanten sätter verkligen fingret på vikten av en god och nära vård. Att 
sjukhusen har goda möjligheter att ta emot nämnda patienter bland annat 
tack vare det långvariga arbetet tillsammans med kommun och primärvård 
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kring nära vård och trygg och säker hemgång. Målsättningen är att patienten 
utifrån sina behov kommer till det sjukhus med den kompetens som behövs 
för just den patienten, så nära patientens hem som möjligt. Det ska vara så få 
onödiga transporter mellan våra sjukhus som möjligt. Detta kan dock 
påverkas av vårdplatstillgång. Trots att vi nationellt sett har ett överskott på 
vårdplatser kan toppar ske även här. Det är därför glädjande att Oskarshamns 
sjukhus har kunnat öppna fyra vårdplatser sedan början av februari vilket 
kommer minska onödiga transporter. 
Det som är avgörande i dagsläget är att vi håller i det viktiga och bra arbetet 
som pågår med samverkan mellan sjukhus, primärvård och kommun för att 
ge vården nära. Utöver det ska arbetet med att bibehålla och ytterligare öka 
antalet tillgängliga vårdplatser fortgå.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Sjukvården för de mest sköra äldre, ställd av 

Margreth Johansson (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Margreth Johansson (KD) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 43  Ärendenummer RS 2024/352 

Svar på interpellation - Vem tar ansvar för 
kommunikation mellan region-kommun-näringsliv 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Robin Hanzl (M) har ställt följande interpellation till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Det är bekymmersamt när regionen, som ansvarar för sjukvården i länet, det 
senaste året har uteblivit från möten som sker regelbundet mellan kommun, 
region och lokala företrädare för näringsliv och invånare. Detta är ytterst 
beklagligt då turbulens har rått, och fortfarande tycks råda på Oskarshamns 
sjukhus. 
I media har det påpekats att de som ställer frågor om sjukhusets framtid och 
personalens mående bör ta sitt ansvar och inte förstärka oron kring 
sjukhusets framtid. Men faktum är att sådana frågor kommer fortsätta att 
ställas så länge sjukhusledningen inte deltar i dialogerna som kommunen, 
näringslivet och andra representanter för invånarna bjuder in till. 
Självklart är det svårt för ett lokalt sjukhus att erbjuda specialiserad vård för 
alla typer av åkommor. Men det är avgörande att grundläggande 
sjukvårdstjänster och akutvård finns tillgängliga. Detta är inte bara viktigt 
för den allmänna hälsan utan också för att ge trygghet till invånarna och 
näringslivet. 
Ett fungerande sjukhus är inte bara viktigt för att säkerställa invånarnas hälsa 
och välbefinnande, utan det är också en nyckelfaktor för näringslivets 
framgång och stabilitet. Vid överväganden kring etablering eller expansion 
är tillgången till högkvalitativ hälso- och sjukvård avgörande för företag. 
Anställda och deras familjer prioriterar möjligheten att ha tillgång till vård 
nära sina hem och arbetsplatser. Ett välfungerande sjukhus bidrar således till 
att skapa en attraktiv boende- och affärsmiljö. 
Slutligen är det avgörande att bevara och säkerställa en adekvat drift av 
sjukhuset i Oskarshamn för att upprätthålla den ekonomiska stabiliteten i vår 
region. S-V-C-majoriteten måste agera för att ge våra invånare och 
näringsliv den trygghet de förtjänar. Att satsa på sjukvård är att investera i 
samhällets framtid. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfson (S) 

- Hur ser framtiden ut för Oskarshamns sjukhus kopplat till 
regionmajoritetens utvecklingsplan? 
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- Varför deltar inte regionen och dess företrädare i de möten som 
genomförs på kommunal nivå så som de ovannämnda? 

- Vad gör regionmajoriteten för att företrädare för sjukhuset och 
regionen ska kunna delta i den dialog som krävs av en så stor aktör i 
mellanlänet?” 

Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Oskarshamns sjukhus har en viktig roll i regionens sjukvårdssystem och 
behöver utvecklas utifrån sjukhusets förutsättningar. Oskarshamns sjukhus 
deltar tillsammans med övriga sjukhus i regionen i arbetet med att utreda den 
akuta och elektiva vården. Resultatet från den utredningen kommer att kunna 
användas i den fortsatta utvecklingen av sjukhuset. I utvecklingsarbetet som 
nu pågår ingår för Oskarshamns sjukhus exempelvis en utökning av den 
radiologiska kapaciteten, att utveckla sin viktiga del i regionens elektiva vård 
samt vården av de med komplexa behov. 
Oskarshamns sjukhus är delaktiga i flera olika mötesplatser där dialog sker. 
Bland annat träffas styrgruppen Nära vård en gång i månaden med 
företrädare från Oskarshamns kommun, primärvården, ambulansen, 
psykiatrin, rehabiliteringen och slutenvården. Det är ett viktigt forum där det 
sker tät och regelbunden kontakt avseende samverkan och omställning till 
nära vård. Tidigare hade sjukhuset även möten med lokala företrädare från 
de större företagen. Sjukhusledningen har i dagsläget ambitioner om att 
återupprätta näringslivssamtal i någon form för att tala om hur Oskarshamns 
sjukhus på bästa sätt efter sjukhusets förutsättningar är en del i hela 
vårdlandskapet och kan möta det behov som finns.” 

Handlingar 
1. Interpellation – Vem tar ansvar för kommunikation mellan region-

kommun-näringsliv, ställd av Robin Hanzl (M). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Robin Hanzl (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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§ 44  Ärendenummer RS 2024/355 

Svar på interpellation - Betalningsalternativ vid 
sjukhusparkeringarna 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) har ställt följande interpellation till Mattias 
Adolfsson (S), regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Den som behöver parkera vid ett av länets tre sjukhus måste i dagsläget 
betala via app (Easypark eller Parkster). Andra betalningsalternativ, som kort 
eller kontanter, saknas helt. 
Eftersom en stor andel av de som besöker sjukhuset - antingen som patienter 
eller anhöriga - är äldre går det att ifrågasätta bristen på betalningsalternativ. 
Enligt den årliga undersökningen ”Svenskarna och Internet” använder var 
tredje person över 76 år inte Internet. Då använder de inte heller en 
smartphone eller appar. 
Genom att välja ett betalningssätt som kräver tekniskt kunnande och särskild 
utrustning utestänger Region Kalmar län en stor andel av sina patienter från 
möjligheten att på ett enkelt sätt kunna transportera sig till sjukhusen. 
Nuvarande lösning uppfyller inte kraven på tillgänglighet. 
Det går överhuvudtaget att ifrågasätta varför Region Kalmar län som 
myndighet kräver att patienter ska äga en smartphone för att kunna parkera 
på en parkeringsplats som betalats med offentliga medel. 
Smartast vore förstås att skicka med en parkeringsbiljett för den aktuella 
tiden i kallelser till sjukvårdsbesök, men det är tydligen tekniskt omöjligt just 
i vårt län, men i brist på denna uppenbara lösning borde regionen åtminstone 
göra det så enkelt som möjligt att betala för sin parkeringsplats - istället för 
att göra det så krångligt som möjligt för våra äldre. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Mattias Adolfsson (S): 

- Varför har man valt ett betalsätt som främst utestänger äldre, när det 
är många äldre som besöker sjukhusen? 

- Vilka initiativ tänker du ta för att fler betalsätt ska kunna användas 
för parkeringsavgifterna? 

- Varför går det år 2024 inte att skicka med en parkeringsbiljett i 
kallelser?” 
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Interpellationssvar 
Mattias Adolfson (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
På Region Kalmar läns sjukhusparkeringar finns i dagsläget 16 
parkeringsautomater. Det finns flera betalningsalternativ. I en 
parkeringsautomat per sjukhus är det möjligt att betala med mynt, betalkort 
eller SMS/app. I övriga automater är det möjligt att betala med betalkort 
eller SMS/app. I ett fåtal nyare parkeringsautomater på länssjukhuset i 
Kalmar är det även möjligt att betala med Swish. 
Möjligheten att skicka med en parkeringsbiljett i kallelserna är tidigare 
behandlad i flertalet interpellationer och ett medborgarförslag som avslogs 
av Regionfullmäktige mot bakgrund av regleringen av tillgång till parkering 
och finansiering av kostnader för sjukhusens parkeringsplatser.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Betalningsalternativ vid sjukhusparkeringarna, ställd 

av Chatrine Pålsson Ahlgren (KD). 
2. Interpellationssvar från Mattias Adolfsson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Chatrine Pålsson Ahlgren (KD) 
  Mattias Adolfsson (S) 
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§ 45  Ärendenummer RS 2024/214 

Svar på interpellation - Utöka kulturutbudet 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Carl Dahlin (M) har ställt följande interpellation till Karin Helmersson (C), 
regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik: 
”När regionen nu tar fram en ny kulturplan är ett av huvudsyftena att göra 
kulturen mer tillgänglig för fler. Årligen fördelas över 90 miljoner kronor ut 
i form av regionala och statliga medel till kulturinstitutioner för att de ska 
kunna hålla sina verksamheter i gång och tillgängliga för länets invånare. 
Närmare två tredjedelar, drygt 60 miljoner kronor, fördelas på tre aktörer – 
Byteatern, Länsmuseet och Kalmar läns musikstiftelse. De andra drygt 20 
kulturinstitutionerna som får bidrag delar på resten. Fördelningen i länet är 
inte helt representativ heller, lejonparten av pengarna landar i södra länet – 
medan norra och Öland inte får särskilt mycket. 
Moderaterna har under en längre tid förespråkat att regionen ska ha som krav 
på de aktörer som deltar i kultursamverkansmodellen att aktivt arbeta med 
effektiviseringar och ökad samverkan för att på så sätt frigöra medel som 
någon eller några fler av länets mindre kulturutövande aktörer kan få ta del 
av. För många handlar det inte om de belopp Byteatern, Länsmuseet eller 
musikstiftelsen gör anspråk på utan avsevärt lägre belopp. Även små 
summor kan göra stor skillnad, särskilt för de mindre kulturinstitutionerna. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Karin Helmersson (C) 

• kan majoriteten tänka sig att ge de kulturinstitutioner som idag tar del 
av de statliga och eller regionala medel som regionen fördelar i 
uppdrag att ytterligare effektivisera och samverka, för att frigöra 
medel att använda till att välkomna fler aktörer in i 
kultursamverkansmodellen?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) har överlämnat interpellationen till Malin Anell (S), 
regionråd med ansvar för kulturfrågor: 
”I en väl fungerande regional kulturell infrastruktur behövs såväl de stora 
institutionerna som de mindre kulturverksamheterna. Tillsammans med det 
lokala offentligt finansierade kulturlivet och civilsamhället skapas ett 
ekosystem som bidrar till ett vitalt och mångfacetterat kulturliv. Det tar lång 
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tid att bygga upp en stabil regional kulturell infrastruktur, ibland med 
institutioner med anor 100 år tillbaka i tiden, där de stora institutionerna har 
en viktig roll som motor för både förvaltande och utveckling samt 
samverkan inom sitt kulturområde. 
De stora institutionerna har i sina uppdrag att samverka med olika aktörer, 
både regionalt, men även interregionalt, nationellt och internationellt för att 
bidra till att stärka och utveckla den regionala kulturen. 
Att vara en professionellt producerande kulturverksamhet innebär ett ansvar 
att bygga upp en organisation som grundar sig på hög kvalitet och 
kompetens inom sina kulturgenrer. Den personal som är anställda på 
regionens kulturinstitutioner har kunskaper och kompetenser som möjliggör 
ett kvalitativt kulturutbud. Denna personal ska ha goda förutsättningar som 
alla andra på arbetsmarknaden med kollektivavtal och upphovsrätter som ska 
tillgodoses av de kulturverksamheter som Region Kalmar län har 
överenskommelser med. Det kostar pengar, det är så ett professionellt och 
utvecklande kulturliv garanteras, särskilt i en region i periferin från 
storstadsområdena där den frilansande kompetensen är mindre. 
Redan idag sker samverkan mellan institutionerna, bland annat köper 
konstmuseet sin ekonomiska redovisning av Kalmar läns museum. Där finns 
utvecklingspotential att fler, framför allt mindre regionala 
kulturverksamheter, skulle kunna köpa sin ekonomiska redovisning via 
institutionerna som både har kompetens och kunskap inom kulturområdet 
som kan saknas via ordinarie redovisningsfirmor. Samverkan söks också 
gällande tjänster, till exempel har länsteatern och länsmuseet tittat på om det 
finns samverkanspotential kring tjänstekategorin tekniker, som är en 
bristkompetens inom flera kulturområden. Flera regionala 
kulturverksamheter gör olika samarbeten och kan på så sätt skapa mer pang 
för pengarna. 
Majoriteten har vid tidigare tillfällen omdisponerat den årliga uppräkningen 
av kulturbudgeten för att göra vissa satsningar på nya och mindre 
kulturverksamheter, vilket i praktiken har inneburit en effektivisering för 
institutionerna som då har erhållit en lägre uppräkning av 
verksamhetsbidraget. Men även att nya kulturverksamheter erhållit regionala 
och ibland även statliga verksamhetsbidrag. 
Region Kalmar län har idag en kulturell infrastruktur med 
överenskommelser med verksamheter inom alla de konst- och kulturområden 
som ingår i kultursamverkansmodellen för att bidra till att de nationella 
kulturpolitiska målen förverkligas. En regional kulturell infrastruktur som 
behöver förvaltas och säkerställas för att inte fragmenteras och urholkas. Att 
erhålla statliga bidrag via kultursamverkansmodellen innebär ett ansvar för 
verksamheten att bedriva en professionell verksamhet med rätt 
spetskompetens. 
I överenskommelserna med de regionala kulturverksamheterna står det bland 
annat i uppföljningsfrågorna: 
Kulturskaparnas villkor och främjande verksamhet 

• Beskriv hur organisationen bidrar till kulturskapares möjlighet att 
verka i Kalmar län 
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• Ange hur verksamheten främjar kulturområdet till exempel genom 
nätverk och aktiviteter med mötesplatser, fortbildning- och 
utvecklingsinsatser 

Samverkan och samarbeten 

• Ange med vilka aktörer och i vilken omfattning samverkan och 
samarbete sker regionalt, interregionalt, nationellt och internationellt 

• Beskriv hur verksamheten samverkar och samarbetar med 
civilsamhället 

• Ange om och hur verksamheten samverkar och samarbetar med 
utbildningsanordnare så som universitet, folkhögskolor, 
yrkesutbildningar och studieförbund” 

Handlingar 
1. Interpellation - Utöka kulturutbudet, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Interpellationssvar från Lena Granath (V). 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Lena Granath (V) 
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§ 46  Ärendenummer RS 2024/340 

Svar på interpellation - Står regionmajoriteten faktiskt 
bakom Kalmar Öland Airport 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Malin Sjölander (M) har ställt följande interpellationen till Peter Vretlund 
(S), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik: 
”Kalmar Öland Airport har varit en självklar del av länets infrastruktur i över 
fem decennier. I dag är flygplatsen en förutsättning för att sjukvård och 
näringsliv ska kunna fungera i länet, men också en viktig del av vårt lands 
försvar. Det innebär också att det blir snabbare och enklare att göra såväl 
jobb- som semesterresor till och från Kalmar län. Tack vare Kalmar Öland 
Airport kan stora multinationella företag etableras och växa i länet. 
För fyra år sedan blev Region Kalmar län hälftenägare i Kalmar Öland 
Airport. Kort därefter påverkades flygplatsen svårt av konsekvenserna av 
Covid-19-restriktionerna. Något som orsakat kraftigt minskad flygtrafik och 
därmed minskade intäkter. 
Nu kan man se att flygandet såväl inrikes som utrikes börjat öka i Europa, 
men i Sverige kan man inte se samma utveckling. Många svenska flygplatser 
har det svårt. Samtidigt görs en historiskt stor, grön omställning av 
flygbranschen. Exempelvis flyger BRA, som trafikerar Kalmar-Bromma, 
med grönt biojetbränsle. Driften av flygplatsens markverksamhet är i dag 
helt fossilfri. Allt detta görs för att flyget ska vara ett fullgott alternativ för 
resor mellan exempelvis Kalmar och Stockholm, samtidigt som man tar sitt 
ansvar för klimatomställningen. 
Samtidigt är en bidragande faktor till det minskade flygandet hur kommuner, 
regioner och stora arbetsgivare skriver sina resepolicys och vad man trycker 
på i dessa styrdokument. Det finns en politisk splittring där vissa partier 
förespråkar åtgärder som kan straffa vissa transportsätt, medan andra strävar 
efter att fokusera på att minska drivmedelsanvändningen eller utsläppen per 
personkilometer. På Region Kalmar läns intranät Navet står det att ”Inom 
Region Kalmar strävar vi alltid efter att resa på de sätt som har lägst negativ 
påverkan på miljön. Tåg eller buss ska därför alltid vara vårt förstahandsval 
vid resor inom och utanför Kalmar län.” 
Man kan tycka att detta sätt att begränsa resandet fokuserar mer på 
transportmedlet än på utsläpp och drivmedel. Om vi vill se en positiv 

69Comfact Signature Referensnummer: 1742745



Region Kalmar län 
Datum 
2024-03-07 

 
 

 

 

utveckling av flygplatsen och undvika fler nedläggningar likt den av SAS, 
måste vi fatta politiska beslut om hur vi vill att vår flygplats ska fungera i 
framtiden. Och om vi politiskt är överens om att flygplatsen är av betydelse, 
bör detta också återspeglas i våra policys och riktlinjer. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Peter Vretlund (S) 

- Är Kalmar Öland Airport en viktig del i regionens framtid? 
- Kommer regionmajoriteten ändra styrdokument och riktlinjer för att 

ge flygtrafiken bättre förutsättningar?” 

Interpellationssvar 
Peter Vretlund (S) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Kalmar Öland Airport är en viktig del av regionens och framför allt länets 
framtid, exempelvis för näringslivet och turismen. Det handlar om att 
tillgängliggöra vår del av landet i förlängningen av Stockholm och övriga 
Sverige men också ut mot Europa. Flygplatsen har också en viktig 
beredskapsroll då vårt län har en strategiskt viktig placering längs Östersjön. 
En översyn av riktlinjen för resor och möten är av Region Kalmar län 
pågående. Bland annat framgår inte flygplatsens satsning på grönt 
flygbränsle som är oerhört viktig för omställning av flyget. Bränslet har 
betydelse och där har Region Kalmar län valt att satsa 1,2 miljoner årligen 
från klimatkompensationen de senaste 4 åren. 
De beteendeförändringarna som pandemin tvingat fram de senaste åren med 
en ökad digitalisering och möjlighet till att enkelt och billigt delta på distans 
är här för att stanna. Idag är inte de tekniska plattformarna en utmaning, utan 
samarbetspartners, myndigheter och andra aktörer har tekniken på plats och 
kan enkelt mötas digitalt. Nationella nätverk träffas alltmer digitalt och 
behovet av att resa är annorlunda än tiden innan pandemin. Fysiska möten är 
fortsatt viktigt, men gemene man väljer mer med omsorg när det är viktigt att 
ses fysiskt och när digitalt är ett mer lämpligt alternativ. Det är detta som 
främst är anledningen till ett minskat resande snarare än en riktlinje för resor 
och möten. Region Kalmar läns riktlinje förbjuder inga färdsätt, men är 
tydlig med att det finns en prioritering utifrån ekonomi och miljö och att det 
ska finnas ett tydligt syfte med resan.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Står regionmajoriteten faktiskt bakom Kalmar Öland 

Airport, ställd av Malin Sjölander (M). 
2. Interpellationssvar från Peter Vretlund (S). 

 
Protokollsutdrag till: Malin Sjölander (M) 
  Peter Vretlund (S) 
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§    Ärendenummer RS 2024/375 

Svar på interpellation - Hur mycket pengar ska Ibn 
Rushd få utbetalat från Regionen innan 
Folkbildningsrådets granskning är avslutad 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på interpellationen till protokollet. 

Interpellation 
Daniel Lindvall (M) har ställt följande interpellation till Karin Helmersson 
(C), regionråd med ansvar för regional utveckling, kultur, bildning och 
kollektivtrafik: 
”Den 5 januari 2024 rapporterade Sveriges Radio P4 Kalmar att en man i 
Nybro under flera års tid har hållit i undervisningar om demokrati och 
jämställdhet via studieförbundet Ibn Rushd, trots att båda hans döttrar har 
blivit omhändertagna på grund av hedersrelaterat förtryck. 
Under andra hälften av 2023 genomförde Folkbildningsrådet en utvärdering 
av Ibn Rushds verksamhet och identifierade brister i organisationens 
uppfyllande av demokrativillkoren. Det handlar om studiematerial inom 
religiösa frågor där ämnen som rör barnäktenskap, barnaga och 
homosexualitet framställs på ett sätt som inte är förenligt med grundläggande 
demokratiska principer och mänskliga rättigheter. 
Regioner som Kronoberg och Skåne, tillsammans med kommuner som 
Oskarshamn och Helsingborg, har vidtagit åtgärder genom att avbryta 
utbetalningar till förbundet tills det står klart vad pengarna använts till.  
I december kallade utbildningsminister Mats Persson (L) studieförbundet Ibn 
Rushd till departementet och inledde en förstärkning av granskningen av 
studieförbunden. I Region Kalmar län bör den politiska majoritetens 
ställningstagande angående Ibn Rushd ifrågasättas. I slutet av januari 2024 
beslutade nämligen Regionen att betala ut en summa på 200 000 kronor av 
allmänna medel till Ibn Rushd. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga 

- Tror den politiska majoriteten att Kalmar läns skattebetalare tycker 
det är lämpligt att betala ut pengar till Ibn Rushd, med tanke på den 
information som framkommit? 

- Vet den politiska majoriteten om de pengar som betalades ut i januari 
kommer att användas för ändamål som är förenliga med 
grundläggande demokratiska värderingar? 
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- Varför genomfördes utbetalningen av pengarna till Ibn Rushd innan 
en fullständig granskning av detta studieförbund har genomförts, med 
tanke på vad både Folkbildningsrådet har uppmärksammat och vad 
som har rapporterats i medierna?” 

Interpellationssvar 
Karin Helmersson (C) lämnar följande svar på interpellationen: 
”Daniel Lindwall (M) har i en interpellation till mig ställt frågor rörande 
utbetalningar av stöd till studieförbundet Ibn Rushd. 
Jag vill börja med att konstatera att alla våra studieförbund i Kalmar län 
bidrar på många sätt till länets utveckling med sitt folkbildande uppdrag men 
också som viktiga kulturarrangörer, detta gäller också studieförbundet Ibn 
Rushd som är ett av de minsta studieförbunden. För mig är det en 
självklarhet att gällande regelverk ska följas, görs inte det så ska medel som 
utbetalats i stöd betalas tillbaka och det har också skett i relativ närtid när ett 
studieförbund tydligt hade brutit mot regelverket. 
För att säkerställa att studieförbunden lever upp till villkoren för 
statsbidraget gör Folkbildningsrådet olika former av regelbundna 
uppföljningar, granskningar och kontroller. Dels i form av årlig, systematisk 
uppföljning, dels i form av riktade granskningar vid signaler om eventuella 
missförhållanden eller misstänkta felaktigheter. 
Vad gäller den granskning som Folkbildningsrådet avslutade den 5 december 
2023 konstaterade Folkbildningsrådet att Ibn Rushd i viss verksamhet i 
kommunerna Helsingborg, Gävle, Bollnäs och Ovanåker under åren 2019 – 
2021 brustit i efterlevnaden av villkoren för att erhålla statsbidrag. I 
Folkbildningsrådets granskning fanns inte några uppgifter om bristande 
verksamhet i Kalmar län och därför gjordes en utbetalning i januari 2024 till 
Ibn Rushd i enlighet med gällande riktlinjer. 
Med anledning av de uppgifter som framkommit i media om delar av 
studieförbundet Ibn Rushd’s verksamhet i Nybro kommun har 
Folkbildningsrådet haft dialog med Ibn Rushd som även fått lämna in 
uppgifter om sin verksamhet. Folkbildningsrådet gör i nuläget bedömningen 
att det inte finns oegentligheter i verksamheten och kommer därför inte 
påbörja någon granskning av ärendet. 
Region Kalmar län följer fortsättningsvis ärendet men eventuella åtgärder 
om återkrav vidtas först om oegentligheter skulle fastställas. 
I sin interpellation så ställer Daniel tre frågor till mig. 
”Tror den politiska majoriteten att Kalmar läns skattebetalare tycker det är 
lämpligt att betala ut pengar till Ibn Rushd, med tanke på den information 
som framkommit?” 
Jag tror att invånarna i Kalmar län generellt uppskattar att regionen stöttar 
folkbildningen, inte minst när nu Tidö-regeringen kraftigt drar ner på stödet 
till folkbildningen. Det bidrag som betalas ut till studieförbunden går till hela 
studieförbundens verksamhet. Att vänta med utbetalningen innan en 
granskning har fastställt eventuella felaktigheter skulle drabba även den 
verksamhet som fungerar utan anmärkningar. Därför inväntar Region 
Kalmar län alltid resultatet från Folkbildningsrådets granskningar innan 
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eventuella åtgärder om återkrav vidtas. Det gäller för samtliga studieförbund 
som genomgår en granskning. I detta fall har Folkbildningsrådet gjort 
bedömningen att det inte finns oegentligheter i verksamheten och har därför 
inte påbörjat en granskning, och Region Kalmar läns bidrag till 
studieförbundet Ibn Rushd bedöms därför vara korrekt. 
Vet den politiska majoriteten om de pengar som betalades ut i januari 
kommer att användas för ändamål som är förenliga med grundläggande 
demokratiska värderingar? 
Det är konstaterat att Ibn Rushd når grupper som andra delar av 
folkbildningen har svårt att nå, människor med utländsk bakgrund, kort 
utbildning, svag förankring på arbetsmarknaden och låga inkomster, 
exempelvis nyanlända lågutbildade kvinnor. Då Folkbildningsrådet gör 
bedömningen att det inte finns oegentligheter i verksamheten bedömer 
Region Kalmar län att bidraget går till ändamålsenlig verksamhet. 
Varför genomfördes utbetalningen av pengarna till Ibn Rushd innan en 
fullständig granskning av detta studieförbund har genomförts, med tanke på 
vad både Folkbildningsrådet har uppmärksammat och vad som har 
rapporterats i medierna? 
Principen ”oskyldig tills motsatsen är bevisad” skulle man kunna säga är en 
viktig del i de rutiner som vi använder oss av. Enligt de rutiner som finns 
inom Region Kalmar län görs eventuella återkrav först när 
Folkbildningsrådets granskningar är avslutade. Anledningen är att inte övrig 
ändamålsenlig verksamhet och dess deltagare ska drabbas. Detta gäller för 
samtliga studieförbund som genomgår en granskning. Även 
Folkbildningsrådet beslutar om eventuella återkrav först när en granskning är 
avslutad. 
Folkbildningsrådet har i samband med ett inslag i P4 Kalmar blivit 
uppmärksammad på eventuella brister gällande studieförbundet Ibn Rushd’s 
verksamhet i Nybro kommun. Med det som bakgrund har Folkbildningsrådet 
haft dialog med Ibn Rushd som även fått lämna in uppgifter om sin 
verksamhet. Folkbildningsrådet gör i nuläget bedömningen att det inte finns 
oegentligheter i verksamheten och kommer därför inte påbörja någon 
granskning av ärendet.” 

Handlingar 
1. Interpellation - Hur mycket pengar ska Ibn Rushd få utbetalat från 

Regionen innan Folkbildningsrådets granskning är avslutad, ställd av 
Daniel Lindvall (M). 

2. Interpellationssvar från Karin Helmersson (C). 
 
Protokollsutdrag till: Daniel Lindvall (M) 
  Karin Helmersson (C) 
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§    Ärendenummer RS 2024/215 

Svar på fråga - Finansiering av nära vård 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Carl Dahlin (M) har ställt följande fråga till Emmy Ahlstedt (C), regionråd 
med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Arbetet kring införandet av nära vård pågår emellan kommunerna och 
regionen. Ännu har knäckfrågan, finansieringen, dock inte släppts in på 
agendan av regionen. Många kommuner har under en längre tid, både genom 
tjänstepersoner liksom även politiska företrädare, flaggat för en oro att nära 
vård kommer medföra ökade kostnader för kommunerna liksom en ökad 
arbetsbelastning för hemsjukvården. En revidering av hemsjukvårdsavtalet är 
i så fall nödvändig. När detta gång på gång lyfts har det inte bemötts från 
regionens sida. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga Emmy Ahlstedt (C) 

- kommer hemsjukvårdsavtalet att revideras och aktualiseras i samråd 
med kommunerna inför införandet av nära vård i Kalmar län?” 

Svar på fråga 
Emmy Ahlstedt (C) lämnar följande svar på frågan: 
”Omställningen till nära vård kommer att innebära förändrade arbetssätt 
inom vård och omsorg som kommer påverka befintliga avtal och 
överenskommelser mellan Regionen och länets kommuner – såsom t.ex. 
hemsjukvårdsavtalet och överenskommelsen om barn- och unga. Såväl 
ekonomiska som kvalitetsmässiga konsekvenser ska belysas.” 

Handlingar 
1. Fråga - Finansiering av nära vård, ställd av Carl Dahlin (M). 
2. Svar från Emmy Ahlstedt (C). 

 
Protokollsutdrag till: Carl Dahlin (M) 
  Emmy Ahlstedt (C) 
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§    Ärendenummer RS 2024/369 

Svar på fråga - Bastjänstgöring som täcker hela Kalmar 
län 

Beslut 
Regionfullmäktige noterar svaret på frågan till protokollet. 

Fråga 
Åsa Ottosson (M) har ställt följande fråga till Mattias Adolfson (S), 
regionråd med ansvar för hälso- och sjukvård: 
”Från och med 1 juli 2021 är bastjänstgöringen (BT) en del av 
specialiseringstjänstgöringen (ST). Bastjänstgöringen är en 
introduktionstjänstgöring som genomförs inom ramen för 
specialiseringstjänstgöringen. Bastjänstgöringen sker efter läkarlegitimation 
och är en inledande del av specialiseringstjänstgöringen. 
Det är verksamheterna själva som rekryterar och finner sina kandidater, då 
det handlar om framtida ST-läkare. Dock måste plats samt kompetens och 
förutsättningar för att kunna klara av en BT säkerställas innan BT kan 
påbörjas. 
Men för närvarande erbjuds BT bara i södra delen av länet, alltså i Kalmar. 
Tidigast från år 2025 kommer BT även erbjudas i norra delen, då i 
Västervik. På grund av detta så finns det alltså risk att man tapparfolk som är 
intresserade av att göra sin BT i norra länet. 
Med anledning av ovanstående vill jag fråga 

- Hur ska regionmajoriteten lösa rekryteringar i norra delen av länet 
om BT bara finns i den södra delen?” 

Svar på fråga 
Lena Granath (V) lämnar följande svar på frågan: 
”Tack för frågan. Som frågeställaren själv antyder är detta en pågående 
process. Den huvudsakliga anledningen till att programmet rullas ut på det 
vis det gör är av praktiska skäl. I dagsläget saknas tillgängliga handledare i 
norra länsdelen, vilket inte bara påverkar BT-utbildningen. 
Genom att starta i lite skala och sätta en struktur som är hållbar över tid 
säkerställer vi en organisation som ger kompetenta framtida läkare och 
därmed bidrar till patientsäkerhet och är attraktiv för kommande BT-läkare.” 
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Handlingar 
1. Fråga - Bastjänstgöring som täcker hela Kalmar län, ställd av Åsa 

Ottosson (M). 
2. Svar från Mattias Adolfson (S). 

 
Protokollsutdrag till: Åsa Ottosson (M) 
  Mattias Adolfson (S) 
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